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Αθήνα, σήµερα στις 12 Δεκεµβρίου 2011, ηµέρα Δευτέρα και
ώρα 18.10’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Α’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΥ ΝΙΩΤΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται η κυρία Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφο-
ρές προς το Σώµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από την Βουλευτή Ευβοίας κ.
Ουρανία Παπανδρέου-Παπαδάκη, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟΔΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία το Τεχνικό Επιµελητήριο Ελλάδος, Περιφε-
ρειακό Τµήµα Μαγνησίας αιτείται τη δικαστική διερεύνηση των
ευθυνών των Δ.Σ. ΤΣΜΕΔΕ -ΕΤΑΑ και Τράπεζας Αττικής για τα
όσα συµβαίνουν το τελευταίο διάστηµα στα αποθεµατικά του
ΕΤΑΑ ΤΣΜΕΔΕ .

2) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ (ΜΑΝΩΛΗΣ)
ΜΠΕΝΤΕΝΙΩΤΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος
του Δήµου Κυθήρων, Νοµού Αττικής αιτείται την τοποθέτηση
doppler radar στο νησί.

3) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία υπάλληλοι του ΙΚΑ-ΕΤΑΜ Νεάπολης, ο
Δήµαρχος Αγίου Νικολάου και η διοίκηση του Εργατοϋπαλληλι-
κού Κέντρου Λασιθίου εκφράζουν την αντίθεσή τους στην από-
φαση για την αναστολή λειτουργίας του παραρτήµατος ΙΚΑ στην
περιοχή της Νεάπολης.

4) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Ιεράπετρας Νοµού Λασιθίου
εκφράζει την αντίθεσή του για την υπουργική απόφαση που
αφορά στην κατάργηση τµηµάτων της ΔΟΥ Ιεράπετρας.

5) Ο Βουλευτής Λασιθίου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΑΡΧΙΜΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο ΟΑΣ Λασιθίου Α.Σ. «Ησίοδος» αιτείται
να βρεθεί άµεσα λύση για γρήγορη και οικονοµικότερη µετα-
φορά των εξαγωγικών προϊόντων της περιοχής.

6) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία αιτείται την άµεση αποπληρωµή
του έργου τοποθέτησης συνθετικού χλοοτάπητα στο γήπεδο πο-
δοσφαίρου του Δήµου Βιάννου.

7) Ο Βουλευτής Ξάνθης κ. ΤΣΕΤΙΝ ΜΑΝΤΑΤΖΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία εκφράζει τη δυσαρέσκειά του απέναντι στα
συνθήµατα ρατσιστικού και υβριστικού περιεχοµένου που γέµι-
σαν τους τοίχους του 2ου Γυµνασίου-Λυκείου Αβδήρων και φέ-
ρουν την υπογραφή της «Χρυσής Αυγής».

8) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Βασίλειος Δηµάκης, οριστι-
κός-δικαστικός συµπαραστάτης της αδερφής του η οποία είναι
ΑΜΕΑ 80% άνω αιτείται την εξαίρεση της αδερφής του από την
ειδική εισφορά αλληλεγγύης.

9) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΜΠΡΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος του Δηµοτικού Συµ-
βουλίου του Δήµου Πύλου-Νέστορος αιτείται την εξακολούθηση
της λειτουργίας του ταχυδροµικού γραφείου της Χώρας Μεσση-
νίας, εφόσον εξυπηρετεί πέντε χιλιάδες κατοίκους.

10) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Ιωάννης Αλεξίου αιτείται
την επανεξέταση αίτησής του για πρόσληψη ως εποχιακού προ-
σωπικού ΙΔΟΧ από τον Δήµο -Ιστιαίας -Αιδηψού µε την ΣΟΧ
1/2011.

11) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η κ.Ευανθία Κοσσυβάκη αιτείται
την µονιµοποίησή της στη θέση του εκπαιδευτικού .

12) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Λάζαρος Σαρηγιαννίδης, Μηχα-
νικός ΔΠΘ, Οικονοµολόγος, αιτείται την παράταση της
προθεσµίας υποβολής επενδυτικών προτάσεων στο Μέτρο 123Α
του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης. 

13) Ο Βουλευτής Χίου κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΟΥΣΟΥΡΟΥΛΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία οι Πρόεδροι των Τµηµάτων Δω-
δεκανήσου και Βορειανατολικού Αιγαίου του Τεχνικού Επιµελη-
τηρίου Ελλάδος αιτούνται την επίλυση θεµάτων που προκύπτουν
από την εφαρµογή του ν. 4030/2011, στο χώρο του Αιγαίου.

14) Ο Βουλευτής Χίου κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΜΟΥΣΟΥΡΟΥΛΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Πολιτικών Μηχανι-
κών Ελλάδας, Τµήµα Λέσβου εκφράζει την αντίθεσή του σχετικά
µε την εφαρµογή του ν.4030/2011, ο οποίος έχει ψηφιστεί µε
πολλές τροποποιήσεις, χωρις να έχει προηγηθεί κανενός είδους
διαβούλευση µε τους αρµόδιους φορείς, επ’αυτών.

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΓ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Γ’
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15) Ο Βουλευτής Ιωαννίνων κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Μετσόβου εκφράζει
την αντίθεσή του για την κατάργηση της ΔΟΥ Μετσόβου.

16) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Διοίκηση του Εργατοϋπαλληλι-
κού Κέντρου Αιγίου εκφράζει την αντίθεσή της για τα µέτρα της
Κυβέρνησης τα οποία οδηγούν τους συνταξιούχους και τους ερ-
γαζοµένους στην πείνα, στην εξαθλίωση και στο περιθώριο και
επισηµαίνει τα τοπικά προβλήµατα.

17) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος και Διευθύνων Σύµ-
βουλος της Γαλακτοβιοµηχανίας «ΑΒΙΓΑΛ Α.Ε.» παραθέτει το
έλλειµµα ανάπτυξης παραγωγικότητας, το οποίο παρουσιάζει η
χώρα µας καταθέτοντας τις απεριόριστες ευκαιρίες ανάπτυξης,
όπως το φυσικό περιβάλλον, τις καλλιέργειες αγροτικών προϊόν-
των, ανθέων όπως και τη δηµιουργία βιοµηχανικών µονάδων τρο-
φίµων και ποτών.

18) Ο Βουλευτής Χανίων κ. ΕΥΤΥΧΙΟΣ ΔΑΜΙΑΝΑΚΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Διευθυντής του εξαθέσιου Δηµοτικού
Σχολείου Χωραφακίων Ακρωτηρίου και ο Πρόεδρος του Συλλό-
γου Γονέων και Κηδεµόνων αιτούνται την επίσπευση των διαδι-
κασιών ανέγερσης κτηρίου που θα στεγάσει τους µαθητές του
σχολείου.

19) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στα προ-
βλήµατα του χωριού Παγκράτι Καλαβρύτων εξαιτίας της απαξίω-
σης του περιβάλλοντος και των γύρω οικισµών.

20) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Επαµεινώνδας Λιβαδάς ανα-
φέρεται στα προβλήµατα που αντιµετωπίζει από την απώλεια των
εισοδηµάτων του.

21) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος της Παναχαϊκής Γυ-
µναστικής ‘Ενωσης εκφράζει την αντίθεσή του για την απόρριψη
από το ΣΧΟΠ αιτήµατος της για ανακατασκευή του γηπέδου της.

22) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ.Γιώργος Κοντονής διαµαρ-
τύρεται για µη ακριβή καταµέτρηση των ενσήµων του από το ΙΚΑ.

23) Ο Βουλευτής Ευβοίας κ. ΣΥΜΕΩΝ (ΣΙΜΟΣ) ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Αγροτικός Συνεταιρισµός
Μαντουδίου Ευβοίας αιτείται να µη ληφθεί υπ’όψιν το όριο των
διακοσίων κιλών ώστε να µπορέσουν οι βαµβακοπαραγωγοί της
περιοχής να λάβουν τη συνδεδεµένη ενίσχυση.

24) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΠΕΡΛΕΠΕ - ΣΗΦΟΥ-
ΝΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Αγροτικός Συνεταιρι-
σµός Μαντουδίου Ευβοίας αιτείται να µη ληφθεί υπ’ όψιν το όριο
των διακοσίων κιλών, λόγω του µικρού ειδικού βάρους που έχουν
φέτος τα βαµβάκια, ώστε να µπορέσουν οι βαµβακοπαραγωγοί
της περιοχής να λάβουν τη συνδεδεµένη ενίσχυση των 60 ευρώ.

25) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Μυκόνου αιτείται την ενί-
σχυση του αστυνοµικού τµήµατος της περιοχής.

26) Ο Βουλευτής Ευβοίας κ. ΣΥΜΕΩΝ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία δηµότες της Καρύστου εκφράζουν την

αντίθεσή τους σχετικά µε τη φηµολογούµενη κατάργηση του Ει-
ρηνοδικείου Καρύστου.

27) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΒΡΟΥΤΣΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος Τήνου διαµαρτύρεται για
κακή λειτουργία του Κέντρου Πιστοποίησης Αναπηρίας στο ΙΚΑ-
ΕΤΑΜ Ερµούπολης Σύρου, εξαιτίας της έλλειψης προσωπικού
σε αυτό.

28) Ο Βουλευτής Ζακύνθου κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΒΑΡΒΑΡΙΓΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πατριάρχης Αλεξανδρείας αι-
τείται την απόδοση, στην Ελληνορθόδοξη κοινότητα της Μοζαµ-
βίκης, του κτηρίου «Αθήναιον», το οποίο βρίσκεται στο Μαπούτο
της Μοζαµβίκης και είχε καταληφθεί το 1978 από το στρατό της
Μοζαµβίκης χωρίς να έχει επιστραφεί ακόµη στους κατόχους
του.

29) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος της ‘Ενωσης Ιδιο-
κτητών Φορτηγών Οχηµάτων Ελαφρών Μεταφορών Δ.Σ. Νοµού
Λέσβου παραθέτουν και αιτούνται την επίλυση προβληµάτων, τα
οποία δηµιουργεί ο ν.3887/2010, όπως την αδυναµία µεταβίβα-
σης αδειών σε φυσικό πρόσωπο ή της σύστασης µεταφορικών
εταιρειών, λόγω της ιδιαιτερότητας των νησιών.

30) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλλογος Πα-
σχόντων από Μεσογειακή Αναιµία αιτείται την άµεση τροποποί-
ηση των ποσοστών αναπηρίας, σε σχέση µε την παραπάνω νόσο.

31) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ανώτατη Συνοµοσπονδία Πο-
λυτέκνων Ελλάδος αιτείται την εξαίρεση των πολύτεκνων µητέ-
ρων από το ειδικό τέλος ακινήτων.

32) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Φορτηγών Αυτο-
κινητιστών Ελλάδος παραθέτει τις προτάσεις-θέσεις της κατόπιν
της θεσπίσεως του ν.3887/2010, της µηδαµινής κινητικότητας
συστάσεως νέων Α.Ε. και Ε.Π.Ε. εταιρειών, την απειλή της θέ-
σεως του έλληνα µεταφορέα όπως και των αποδεκτών, των µε-
ταφορικών υπηρεσιών.

33) Ο Βουλευτής Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΣΑΒΒΑΣ ΑΝΑΣΤΑΣΙΑΔΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πολεµικός Σύλλογος «Κοµάν-
τος ‘74» αιτείται την προώθηση µιας σειράς αιτηµάτων των βε-
τεράνων Ελλήνων καταδροµέων οι οποίοι συµµετείχαν στην
επιχείρηση αεραπόβασης της 21ης-22ας Ιουλίου 1974 στην
Κύπρο.

34) Ο Βουλευτής Αιτωλοακαρνανίας κ. ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΟΥ-
ΡΟΥΜΠΛΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος
Ακτίου-Βόνιτσας, Περιφερειακής Ενότητας Αιτωλοακαρνανίας αι-
τείται την υποστήριξη της εξέλιξης, του έργου επέκτασης των
κτηριακών υποδοµών και την ανάγκη λειτουργίας του Κέντρου
Υγείας Κατούνας του Δήµου Ακτίου-Βόνιτσας, καθώς και την κά-
λυψη οργανικών θέσεων διαφόρων ειδικοτήτων. 

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 283/07-10-2011 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κολοκοτρώνη ‘Αγγελου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ90022/25798/
3287/27-10-2011 έγγραφο από τον Υπουργό Εργασίας και Κοι-
νωνικής Ασφάλισης η ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 19435/13-07-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Αϊβαλιώτη Κωνσταντίνου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 4911/30-9-

2011 έγγραφο από τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφά-
λισης η ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 23522/27-09-2011 ερώτηση του Βουλευτή
κ. Βελόπουλου Κυριάκου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 112987/IH/31-

10-2011 έγγραφο από την Υπουργό Παιδείας, Διά Βίου Μάθησης
και Θρησκευµάτων η ακόλουθη απάντηση: 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο αναφο-
ρών και ερωτήσεων της Τρίτης 13 Δεκεµβρίου 2011.

Α. ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 5 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 1115/26-10-2011 ερώτηση του Βουλευτή του
Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Κων/νου Γείτονα προς
τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας,
σχετικά µε την απορρόφηση πόρων του ΕΣΠΑ και την παροχή
εγγυήσεων για χρηµατοδότηση των έργων των αυτοκινητοδρό-
µων.

2. Η µε αριθµό 808/19-10-2011 ερώτηση του Βουλευτή της
Νέας Δηµοκρατίας κ. Σπυρίδωνος Γαληνού προς τον Υπουργό
Εσωτερικών, σχετικά µε τον ανασχεδιασµό του χωροταξικού του
«ΚΑΛΛΙΚΡΑΤΗ» στη Λέσβο.

3. Η µε αριθµό 1150/27-10-2011 ερώτηση της Ε’� Αντιπρο-
έδρου της Βουλής και Βουλευτού του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδας κ. Βαρβάρας (Βέρας) Νικολαΐδου προς τον Υπουργό
Διοικητικής Μεταρρύθµισης & Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης,
σχετικά µε τον κίνδυνο να κλείσουν οι παιδικοί σταθµοί του
Δήµου Περάµατος.

4. Η µε αριθµό 1329/2-11-2011 ερώτηση του Βουλευτή του
Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Κων/νου Κιλτίδη προς την
Υπουργό Παιδείας, Δια Βίου Μάθησης και Θρησκευµάτων, σχε-
τικά µε τη διδασκαλία της Ελληνικής Γλώσσας στο πλαίσιο του
Νέου Λυκείου.

Β. ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δευτέρου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 5 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 914/21-10-2011 ερώτηση της Βουλευτού
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Μαρίας Μίχου προς
τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας,
σχετικά µε την ανάγκη λήψης µέτρων για δραστική πτώση των
τιµών στα προϊόντα που απαρτίζουν το «καλάθι της νοικοκυράς».

2. Η µε αριθµό 341/10-10-2011 ερώτηση του Βουλευτή της
Νέας Δηµοκρατίας κ. Αθανασίου Δαβάκη προς τον Υπουργό Πο-
λιτισµού και Τουρισµού, σχετικά µε την προστασία των µνηµείων
της Μάνης και την ανάδειξη της πολιτιστικής κληρονοµιάς της
ευρύτερης περιοχής της ανατολικής Μάνης.

3. Η µε αριθµό 221/6-10-2011 ερώτηση του Ανεξάρτητου Βου-
λευτή κ. Αθανασίου Λεβέντη προς τον Υπουργό Υγείας και Κοι-
νωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την κατακόρυφη αύξηση των
αστέγων στη χώρα µας.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Πρώτη είναι η µε αριθµό 259/5-12-2011 επίκαιρη ερώτηση του
Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Κωνσταν-
τίνου Γείτονα προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφά-
λισης, σχετικά µε το νέο Κανονισµό Προσδιορισµού Ποσοστού
Αναπηρίας.

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Κωνσταντίνου Γείτονα θα απαν-
τήσει ο Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης κ.
Ιωάννης Κουτσούκος.

Παρακαλείται ο ερωτών Βουλευτής Β’ Αθηνών του ΠΑΣΟΚ, κ.
Κωνσταντίνος Γείτονας να λάβει το λόγο, προκειµένου να διατυ-
πώσει την επίκαιρη ερώτησή του.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, η δηµοσιοποίηση του κανονισµού για την εκτί-

µηση του βαθµού αναπηρίας προκάλεσε µεγάλη αναστάτωση σε
χιλιάδες συνανθρώπους µας αναπήρους. Και προκάλεσε όχι
µόνο αναστάτωση, αλλά και αντιδράσεις που πέρασαν ακόµη και
στον Τύπο. Θυµίζω στις 2-12-2011 ένα ολοσέλιδο δηµοσίευµα
της εφηµερίδας «ΤΑ ΝΕΑ».

Ουδείς, βέβαια, αµφισβητεί την ανάγκη επικαιροποίησης ενός
κανονισµού που ίσχυε από το 1993, προκειµένου να ενσωµατώ-
σει τις σύγχρονες ιατρικές απόψεις, αλλά και να εναρµονιστεί µε
την τρέχουσα πολιτική για την απονοµή κοινωνικών δικαιωµάτων
και συντάξεων. Καθ’ όσον µάλιστα είναι γνωστό ότι σύµφωνα µε
τον κανονισµό, οι υγειονοµικές επιτροπές κατά δεσµευτικό
τρόπο κρίνουν τους χρονίως πάσχοντες και µε βάση το ποσοστό
αναπηρίας που χορηγούν, γίνεται η υπαγωγή του αναπήρου σε
συγκεκριµένες ευεργετικές διατάξεις και ελαφρύνσεις. 

Ως εδώ, καλώς. Καµµία αντίρρηση. Οι αλλαγές, όµως, που
ανακοινώθηκαν στον Κανονισµό καθόριζαν µειωµένα ποσοστά
σε πολύ σοβαρές περιπτώσεις, σε βαριές αναπηρίες, όπως είναι
ο αυτισµός, η µεσογειακή αναιµία, αλλά και σε περιπτώσεις µε-
ταµοσχεύσεων και ήπατος και νεφρών, όπως επίσης, και σε πε-
ριπτώσεις πασχόντων από AIDS. Κάτι που προκάλεσε εύλογα
ερωτήµατα και αντιδράσεις, δεδοµένου ότι ο περιορισµός του
ποσοστού αναπηρίας σε ορισµένες περιπτώσεις θα µπορούσε
να οδηγήσει και σε αποκλεισµό αναπήρων και χρονίως πασχόν-
των από κάθε προνοιακή προστασία, ακόµη και από δωρεάν ια-
τροφαρµακευτική περίθαλψη, που για µερικούς είναι αναγκαία,
είναι θέµα ζωής και θανάτου. 

Βέβαια, οφείλω να οµολογήσω ότι το Υπουργείο έσπευσε αµέ-
σως να ανακοινώσει ότι θα επανεξεταστεί το ζήτηµα και ότι θα
γίνουν οι απαραίτητες προσαρµογές, ώστε να διασφαλιστούν τα
δικαιώµατα των συνανθρώπων µας. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, σε λίγα δευτερόλεπτα. 
Κύριε Υπουργέ, στη δηµοκρατική πολιτεία µας η πρόνοια για

τους ανθρώπους που έχουν ανάγκη και ιδιαίτερα για τους ανα-
πήρους, είναι συνταγµατική επιταγή. Η αρχή της αλληλεγγύης
είναι θέµα και του πολιτισµού µας, αλλά και προϋπόθεση για τη
διατήρηση της κοινωνικής συνοχής. Γι’ αυτό και περιµένω την
απάντησή σας όχι µόνο για το τι συνέβη, ποιοι είναι οι υπαίτιοι
και πώς φθάσαµε έτσι ώστε να δηµιουργηθεί ένα τέτοιο πρό-
βληµα, αλλά κυρίως εκείνο που µε αφορά και θέλω την απάντησή
σας, επικαλούµενος και την προσωπική σας ευαισθησία, είναι οι
δεσµεύσεις σας και το χρονοδιάγραµµα για τις διορθώσεις που
πρέπει να γίνουν στον κανονισµό, ώστε να αρθούν οι αδικίες. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο κ. Ιωάννης Κουτσού-

κος Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης έχει το
λόγο.

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινω-
νικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε συνάδελφε, όπως εύστοχα παρατηρήσατε, δηµιουργή-
θηκε µεγάλη ανησυχία και αναστάτωση σε µία κατηγορία συναν-
θρώπων µας, οι οποίοι έτσι και αλλιώς έχουν τα δικά τους

προβλήµατα και δεν χρειάζεται κάθε φορά εµείς να τους δηµι-
ουργούµε νέα. Θα έλεγα ότι γι’ αυτό ενδεχόµενα φταίµε εµείς
και ίσως πρέπει να τους ζητήσουµε και συγγνώµη που τους βά-
λαµε σε αυτήν την αναστάτωση, σε αυτήν την ταλαιπωρία και
ένιωσαν το αίσθηµα της ανασφάλειας. 

Επειδή, όµως, είχα την «ατυχία» να βρίσκοµαι σ’ αυτό το Βήµα
την Παρασκευή 2 Δεκεµβρίου, όταν υπήρξαν τα γνωστά δηµοσι-
εύµατα, έδωσα από εκείνη τη στιγµή αµέσως την απάντηση, σε
συνεννόηση µε τον Υπουργό κ. Κουτρουµάνη, ότι ήδη βρισκόµα-
στε σε διάλογο µε τις κλαδικές οργανώσεις των ατόµων µε ανα-
πηρίες µε σκοπό να διορθώσουµε τον ενιαίο κανονισµό προσδιο-
ρισµού των ποσοστών αναπηρίας. Αυτό γιατί σύµφωνα µε το ν.
3863/2010, το ασφαλιστικό νοµοσχέδιο, έπρεπε να υπάρξει επι-
καιροποίηση του υφιστάµενου κανονισµού εκτίµησης του βαθ-
µού αναπηρίας, ο οποίος, όπως και εσείς είπατε, υπάρχει από το
1993 και για τους λόγους που έχουν να κάνουν µε την προσαρ-
µογή του στις εξελίξεις της ιατρικής επιστήµης, αλλά και για το
γεγονός ότι έπρεπε να υπάρξει εναρµόνιση µεταξύ των διαφό-
ρων κανονισµών, των διαφόρων ασφαλιστικών ταµείων και του
δηµοσίου και ταυτόχρονα να εντάξουµε νέες παθήσεις ή υπο-
τροπές παθήσεων. 

Για το λόγο αυτό, µε υπουργική απόφαση, συγκροτήθηκε επι-
στηµονική επιτροπή µε επιστήµονες κύρους, οι οποίοι µε καθαρά
ιατρικά κριτήρια, χωρίς να συνεκτιµήσουν τις άλλες επιπτώσεις,
όρισαν αυτά τα ποσοστά. Επειδή είχαµε αναλάβει αυτήν τη δέ-
σµευση, δηµοσιοποιήθηκε η απόφαση και υπογράφηκε από τον
Υπουργό, µε αποτέλεσµα αυτά που παρατηρήσατε. 

Το γεγονός ότι ξέραµε πως θα υπάρχει πρόβληµα, αποδει-
κνύεται από το ότι όταν υπήρξε η δηµοσιοποίηση που έφερε
αυτήν την αναστάτωση ήδη εξελισσόταν ο διάλογος µεταξύ των
κλαδικών οργανώσεων. Ήταν σε γνώση της συνοµοσπονδίας των
ατόµων µε ειδικές ανάγκες και δεσµευθήκαµε και επίσηµα εκείνη
την ηµέρα -θέλω να το επαναλάβω και τώρα- ότι αφού ολοκλη-
ρώθηκε αυτός ο διάλογος -ο κ. Κουτρουµάνης την Παρασκευή
είδε τη Συνοµοσπονδία- µέχρι τέλος του χρόνου θα υπάρξει
διορθωτική απόφαση, η οποία θα δώσει τη δυνατότητα, ώστε να
µην έχουµε καµµία επίπτωση στις χορηγήσεις των συντάξεων,
στους χαρακτηρισµούς των ατόµων µε αναπηρία και στις κοινω-
νικές ή άλλου είδους προνοιακές παροχές. 

Πιστεύω, λοιπόν, ότι παρά το γεγονός ότι δηµιουργήθηκε αυτό
το πρόβληµα, µε βάση όσα είπατε κι εσείς, ως ευθύνη µας όχι
µόνο συνταγµατική, αλλά ως ευθύνη απέναντι στους συνανθρώ-
πους µας που έχουν την περισσότερη ανάγκη σε αυτήν την κρί-
σιµη συγκυρία, η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Εργασίας και
Κοινωνικής Ασφάλισης θα είναι συνεπής, έτσι ώστε να µην τους
δηµιουργήσει κανένα πρόβληµα.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κύριε Γείτονα, έχετε το

λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΕΙΤΟΝΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, όπως και στην ιατρική, έτσι και στην πολιτική

«κάλλιο το προλαµβάνειν». Σε κάθε περίπτωση µε ικανοποιεί η
απάντησή σας για τρεις λόγους. Ο ένας είναι ότι επιβεβαιώνετε
την απόφαση ότι θα διορθωθεί ο συγκεκριµένος κανονισµός, έτσι
ώστε να αρθούν αδικίες. Ο δεύτερος είναι ότι µου δώσατε συγ-
κεκριµένο χρονοδιάγραµµα και ελπίζω ότι θα το τηρήσετε. Και ο
τρίτος λόγος είναι ότι παρ’ όλο που εσείς δεν έχετε υποκειµενική
ευθύνη, εν προκειµένω αναγνωρίζετε για λογαριασµό του Υπουρ-
γείου την ευθύνη και ζητήσατε συγγνώµη και αυτό δείχνει µια ιδι-
αίτερη ευαισθησία. 

Εγώ αναγνωρίζω, όπως προείπα, την ανάγκη οπωσδήποτε εκ-
συγχρονισµού του υφιστάµενου κανονισµού –δεν υπάρχει αµφι-
βολία- προκειµένου µεταξύ των άλλων να µπει και φρένο στο
εκτεταµένο και διαχρονικό φαινόµενο των αναπήρων «µαϊµού»,
οι οποίοι απολαµβάνουν λαθραία, µε συνευθύνη –να το τονίσω
αυτό για να τα λέµε καθαρά τα πράγµατα- ηµών των πολιτικών,
συνευθύνη της επιστηµονικής κοινότητας και συνευθύνη της
συντεχνιακής συνδικαλιστικής λογικής, µε λαθραίες παροχές
προς ανθρώπους, οι οποίοι δεν τα δικαιούνται και τα στερούν
από άλλους που τα έχουν πραγµατικά ανάγκη. 

Είναι πραγµατικά κοινός τόπος, κοινό µυστικό ότι η έκδοση
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πλαστών πιστοποιητικών είχε φτάσει στο κόκκινο. Άρα, καλώς
παρεµβαίνετε προς αυτήν την κατεύθυνση γιατί αυτό, ιδιαίτερα
σε περίοδο κρίσης πέρα από την αφαίµαξη των ταµείων, έχει σο-
βαρές και αρνητικές επιπτώσεις σ’ όλη την οικονοµία. 

Πράγµατι είναι σωστό να βελτιωθεί το σύστηµα, να εντατικο-
ποιηθούν οι έλεγχοι, να εκσυγχρονιστεί ο µηχανισµός, έτσι ώστε
να διασφαλίσουµε την εγκυρότητα των πιστοποιητικών αναπη-
ρίας και αυτό καλώς το κάνετε, όπως και τις διορθώσεις, σε συ-
νεργασία µε τις ενώσεις των αναπήρων.

Θέλω να τονίσω –και αυτό είναι µια γενικότερη παρατήρηση,
κύριε Υπουργέ- ότι η προσπάθεια για την αντιµετώπιση εκφυλι-
στικών φαινοµένων που υπάρχουν στη ζωή µας, στο δηµόσιο βίο
δεν πρέπει να µας οδηγεί σε πρόχειρες, χωρίς σχέδιο κινήσεις
και αλλαγές µε οριζόντιες περικοπές στις ευπαθείς οµάδες. Είναι
άλλο οι στοχευµένες πολιτικές, έτσι ώστε να υπάρξει η µεγίστη
αποδοτικότητα –ανταποδοτικότητα, θα έλεγα καλύτερα- των κοι-
νωνικών πόρων και άλλο το γενικό «πετσόκοµµα». 

Εν προκειµένω, δεν έλαβε υπ’ όψιν της η επιτροπή και όσοι
ασχολήθηκαν µε την Επιτροπή, ότι εδώ πρόκειται για ένα «πε-
τσόκοµµα». Για παράδειγµα αναφέρω ότι για τους µεταµοσχευ-
θέντες ήπατος στο δεύτερο χρόνο το ποσοστό αναπηρίας έπεφτε
από το 80% στο 10% και υπήρχαν αντίστοιχα προβλήµατα αλλού. 

Θέλω να πιστεύω, όπως είπατε, ότι σύντοµα θα διορθωθούν
τα λάθη και επίσης, θα παρακαλούσα στη δευτερολογία σας,
επειδή είπατε ότι ολοκληρώθηκαν οι συζητήσεις µε τις ενώσεις
των αναπήρων και µε τη συνοµοσπονδία, αν µπορείτε να µας
πείτε περίπου πού καταλήγετε. Ασφαλώς, είπατε ότι θα εκδοθεί
νέα απόφαση. Ελπίζω ο διάλογος να ήταν παραγωγικός και να
δούµε το αποτέλεσµα στη διορθωµένη απόφαση. 

Τέλος, συµφωνούµε, κύριε Υπουργέ, µε αυτό που είπατε και
εσείς ότι πρέπει να αποφεύγονται τέτοιου είδους προβλήµατα,
ιδιαίτερα όταν πρόκειται για ευπαθείς κοινωνικές οµάδες που
υφίστανται πιο έντονα απ’ όλους τις επιπτώσεις της κρίσης και
ιδιαίτερα τις συνέπειες από τη συρρίκνωση του κοινωνικού κρά-
τους που συµβαίνει στις µέρες µας.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλείται ο κ. Κου-

τσούκος Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης να
λάβει το λόγο.

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινω-
νικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε συνάδελφε, δεν διαφωνεί κανένας –όχι µόνο σ’ αυτήν
την Αίθουσα αλλά και γενικότερα- ότι είµαστε σε µία περίοδο
όπου και από τα πράγµατα αλλά και χωρίς να µας πίεζαν οι κα-
ταστάσεις έπρεπε να υπάρξει ένα γενικότερο νοικοκύρεµα, µία
διαφάνεια και µία αντικειµενικότητα σ’ όλες τις δράσεις του δη-
µοσίου και ιδιαίτερα σ’ έναν τοµέα που έχει να κάνει µε την απο-
νοµή, είτε προνοιακών βοηθηµάτων, είτε σύνταξης είτε ιατρο-
φαρµακευτικής περίθαλψης, σε ανθρώπους που έχουν ανάγκη
και σε κάποιους που εκµεταλλεύονται αυτές τις καταστάσεις.
Είναι άλλο πράγµα όµως αυτό το νοικοκύρεµα και άλλο πράγµα
«µαζί µε τα ξερά να καίγονται και τα χλωρά». 

Επισηµάνθηκαν, λοιπόν, και στο δηµόσιο διάλογο αλλά και
στις συναντήσεις που έγιναν από την προηγούµενη εβδοµάδα
αλλά και στην τελική συνάντηση που έγινε µε τον κ. Κουτρου-
µάνη της συνοµοσπονδίας των ατόµων µε ειδικές ανάγκες, τα
προβλήµατα που δηµιουργούσε η απόφαση αυτής της επιστη-
µονικής επιτροπής που –θέλω να επαναλάβω- ότι ήταν µε ιατρι-
κούς όρους. Ιατρικά οι επιστήµονες εκτιµούν –για να χρησιµο-
ποιήσω κι εγώ το ίδιο παράδειγµα- ότι στο δεύτερο χρόνο ένας
που έχει κάνει µεταµόσχευση ήπατος έχει πολύ µειωµένο ποσο-
στό αναπηρίας. Δεν εκτιµούν όµως, τις ανάγκες αυτού του ατό-
µου, παραδείγµατος χάριν, τις ανάγκες να προφυλάσσεται από
ασθένειες, το ότι δεν πρέπει να µετακινείται µε τα µέσα µαζικής
µεταφοράς, το ότι δεν µπορεί να δουλέψει σε χώρους όπου εν-
δεχοµένως υπάρχουν ασθένειες. 

Άρα αυτό θέλω να τονίσω: ότι δηλαδή, η ιατρική αναπηρία που
εκτιµήθηκε απ’ αυτήν την επιτροπή, όπως προέβλεπε ο νόµος,
θα είναι ένα διαφορετικό πράγµα από την ασφαλιστική αναπηρία
την οποία θα προβλέπει η διορθωµένη απόφαση. Στο διάλογο
που έγινε επισηµάνθηκαν όλα αυτά που δηµιουργούν προβλή-

µατα. 
Δεν µπορώ να σας πω αυτήν τη στιγµή λεπτοµέρειες, όµως,

θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι µεταµοσχευθέντες, νεφροπαθείς,
άτοµα µε µεσογειακή αναιµία και άλλες ασθένειες θα αντιµετω-
πιστούν µε τέτοιο τρόπο ώστε να µην υπάρχει καµµία επίπτωση
όχι µόνο στην ιατροφαρµακευτική περίθαλψη –γιατί έτσι κι αλ-
λιώς είναι χρόνιοι πάσχοντες και λαµβάνουν ιατροφαρµακευτική
περίθαλψη και αυτό, κύριε Γείτονα, µιας και έχετε κάνει Υπουρ-
γός Υγείας, το ξέρετε πάρα πολύ καλά- αλλά και στις άλλες πα-
ροχές, συνταξιοδοτικές και προνοιακές. Θέλω να επαναλάβω ότι
το χρονοδιάγραµµα είναι η διορθωµένη απόφαση να ισχύει από
1/1/2012.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Θα συζητηθεί η δεύτερη

µε αριθµό 264/6-12-2011 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του
Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ιωάννη Πλακιωτάκη προς
τους Υπουργούς Οικονοµικών και Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότη-
τας και Ναυτιλίας σχετικά µε τη διαδικασία «αξιοποίησης» του
Οργανισµού Λιµένος Πειραιώς και του Οργανισµού Λιµένος Θεσ-
σαλονίκης.

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Πλακιωτάκη θα απαντήσει ο
Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας κύ-
ριος Σπυρίδων-Άδωνις Γεωργιάδης, ο οποίος εορτάζει σήµερα
και του ευχόµαστε «χρόνια πολλά», όπως «χρόνια πολλά» ευχό-
µαστε και σ’ όλες τις Ελληνίδες και σ’ όλους τους Έλληνες που
εορτάζουν σήµερα και στους συναδέλφους βεβαίως.

ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Και στον Πειραιά.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Και ιδιαιτέρως στον Πει-

ραιά που γιορτάζει.
Παρακαλείται ο ερωτών Βουλευτής Λασιθίου Κρήτης, κ. Ιωάν-

νης Πλακιωτάκης να αναπτύξει την επίκαιρη ερώτησή του.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΛΑΚΙΩΤΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Αφού ευχηθώ κι εγώ προσωπικά στον κύριο Υπουργό «χρόνια

πολλά» και «καλή επιτυχία» στα καθήκοντά του, θα ήθελα κι εγώ
µε τη σειρά µου να τονίσω ότι η Εµπορική Ναυτιλία αποτελεί ένα
από τα δύο σηµαντικά στρατηγικά πλεονεκτήµατα της χώρας
µας, παρ’ όλο που τα τελευταία δύο χρόνια έχει υποστεί ένα
σωρό πειραµατισµούς, τους οποίους δεν µπορώ να αναπτύξω σε
µία επίκαιρη ερώτηση.

Βεβαίως, σηµαντικό ρόλο στον τοµέα της ναυτιλιακής βιοµη-
χανίας µας παίζουν οι λιµενικές υποδοµές µας και ειδικότερα η
ανάπτυξη τόσο του Οργανισµού Λιµένος Πειραιώς όσο και του
Οργανισµού Λιµένος Θεσσαλονίκης, που είναι και οι µοναδικές
εισηγµένες εταιρείες στο ελληνικό Χρηµατιστήριο.

Κύριε Υπουργέ, αυτό που θέλω να καταθέσω σήµερα µε την
επίκαιρη ερώτησή µου είναι το εξής: 

Υπάρχει ένας έντονος προβληµατισµός για το πώς θα µπορέ-
σουν να αναπτυχθούν αυτοί οι δύο οργανισµοί και συγκεκριµένα
µε ποιον τρόπο θα προχωρήσει η ιδιωτικοποίηση των δύο συγ-
κεκριµένων οργανισµών αφού, για παράδειγµα, όταν η Νέα Δη-
µοκρατία προχώρησε τη σύµβαση παραχώρησης του ΟΛΠ µε
την «COSCO», το εγγυηµένο εισόδηµα ήταν 665 εκατοµµύρια
ευρώ το οποίο σε τρέχουσες τιµές αντιστοιχεί σε 3,4 δισεκατοµ-
µύρια ευρώ, όταν η σηµερινή αξία του 75% του ΟΛΠ ανέρχεται
σε 250 εκατοµµύρια ευρώ. Κινδυνεύουµε, λοιπόν, εάν προχωρή-
σουµε σε απλή µετοχοποίηση του συγκεκριµένου οργανισµού,
να αποκτήσει κάποιος το 23% µε τιµές υποπολλαπλάσιες απ’ ό,τι
έγινε στο παρελθόν µε την αντίστοιχη σύµβαση παραχώρησης.

Επίσης, όπως αναφέρεται στη σελίδα εξήντα της αιτιολογικής
έκθεσης του µεσοπροθέσµου προγράµµατος, σχετικά µε τον
ΟΛΠ σχεδιάζεται η πώληση ποσοστού 23,1% των µετοχών της
εταιρείας το τέταρτο τρίµηνο του 2011, ενώ για τον ΟΛΘ σχεδιά-
ζεται η πώληση ποσοστού 23% των µετοχών του το τρίτο τρίµηνο
του 2011. Στη συνέχεια, προγραµµατίζεται «περαιτέρω πώληση
µετοχών των λιµανιών ή δικαιωµάτων εκµετάλλευσης σε θυγα-
τρικές το πρώτο τρίµηνο του 2012 µε την είσοδο στρατηγικών
επενδυτών». Αυτό, κύριε Υπουργέ, πρακτικά σηµαίνει ότι όλα τα
ενδεχόµενα είναι ανοιχτά ακόµη και η απώλεια του πλειοψηφικού
πακέτου του ΟΛΠ και του ΟΛΘ, ενώ δεν µας έχει διασαφηνισθεί
το έτερο ενδεχόµενο, της παραχώρησης δικαιωµάτων εκµετάλ-
λευσης σε θυγατρικές µε την είσοδο στρατηγικών επενδυτών. 
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Γι’ αυτό, κύριε Υπουργέ, είµαστε σήµερα εδώ για να µας απαν-
τήσετε πώς θα προχωρήσει η ιδιωτικοποίηση των συγκεκριµένων
οργανισµών, πώς θα διασφαλισθούν τα συµφέροντα του δηµο-
σίου και τι προγραµµατίζεται για το µέλλον των δύο οργανισµών.
Σκοπεύετε να αξιοποιήσετε το επιτυχηµένο µοντέλο παραχώρη-
σης σύµβασης ΟΛΠ µε την COSCO;

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Υφυ-

πουργός Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας και Βου-
λευτής Β’ Αθηνών του ΛΑΟΣ, κ. Σπυρίδων- Άδωνις Γεωργιάδης.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Ευχαριστώ πολύ, κύριε
Πρόεδρε.

Ευχαριστώ και εσάς και τους συναδέλφους και τον κ. Πλακιω-
τάκη φυσικά για τις ευχές που µου έδωσαν και είναι καλοδεχού-
µενες.

Κύριε Πλακιωτάκη, ξεκινώ από το πρώτο που είπατε. Δράττο-
µαι της ευκαιρίας, αν και είναι γνωστή η θέση της Νέας Δηµο-
κρατίας, να σας ζητήσω το εξής: Νοµίζω ότι θα ήταν χρήσιµο να
ακουστεί και εντός του Κοινοβουλίου η δέσµευση του κόµµατός
σας ότι, εάν και εφόσον ο ελληνικός λαός το αποφασίσει και ανα-
λάβετε τις κυβερνητικές ευθύνες, η επανίδρυση του αυτονόµου
Υπουργείου Εµπορικής Ναυτιλίας µε το Λιµενικό Σώµα θα είναι
αυτόµατη για να τελειώσουν αυτοί οι πειραµατισµοί στους οποί-
ους αναφερθήκατε και οι οποίοι έχουν βλάψει και εξακολουθούν
να βλάπτουν πάρα πολύ και καίρια τα συµφέροντα της ελληνικής
ναυτιλίας. Θα ήθελα µία δήλωσή σας επ’ αυτού να είναι καταγε-
γραµµένη στα Πρακτικά της Βουλής.

Μπαίνω στην ουσία του ερωτήµατός σας. Ξέρετε, κύριε συνά-
δελφε, δεν πρόκειται να µπω σε µία παρελθοντολογία. Αναφέ-
ρατε πολύ σωστά τα νούµερα για την παραχώρηση του ΣΕΜΠΟ
στην «COSCO». Το θυµόµαστε όλοι γιατί ήµουν και εγώ Βουλευ-
τής εκείνη την περίοδο εδώ, όταν ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερ-
µός υποστήριζε τη συγκεκριµένη παραχώρηση και όταν η τότε
Αξιωµατική Αντιπολίτευση είχε περίπου βγει στα κάγκελα και µας
έλεγε ότι δεν πρέπει να γίνει τίποτε απ’ όλα αυτά. Δεν θα ήθελα,
παραδείγµατος χάριν, να θυµηθούµε όλοι τον κ. Καστανίδη –µιας
και αναφέρατε τον ΟΛΘ- ο οποίος βρισκόταν πρώτος στα κάγ-
κελα του Οργανισµού Λιµένος Θεσσαλονίκης, για να εµποδίσει
την αντίστοιχη καλή συµφωνία υλοποίησής της στον ΟΛΘ. 

Αντιλαµβάνεσθε, λοιπόν, ότι δεν θα ήταν κοµψό εκ µέρους µου
να αναφερθώ στα τραγικά λάθη του παρελθόντος, όχι βέβαια ότι
εσείς δεν κάνατε λάθη. Έχω διαβάσει, φερ’ ειπείν, ένα άρθρο
του κ. Αγγέλου Φιλιππίδη, ο οποίος υπήρξε εξέχον στέλεχος της
δικής σας παρατάξεως και σύµβουλος του τέως Πρωθυπουργού
κ. Καραµανλή και ο οποίος σε µεγάλο και έγκριτο οικονοµικό πε-
ριοδικό αποκάλυψε ότι το 2004 είχε προτείνει στον τότε Πρωθυ-
πουργό να προχωρήσει σε γενναίες και µαζικές αποκρατικο-
ποιήσεις. Θέλετε να υπολογίσουµε τώρα µαζί όπως κάνατε πριν,
πόσα χρήµατα θα είχαµε εισπράξει αν το είχε κάνει αυτό η Νέα
Δηµοκρατία τότε; Αντιλαµβάνεσθε, λοιπόν, ότι καλό είναι να αφή-
σουµε το παρελθόν στο παρελθόν και στον ιστορικό. Η αλήθεια
είναι ότι τα κάνατε θάλασσα και οι δύο.

Πάµε, όµως, να δούµε τι µπορούµε να κάνουµε τώρα, γιατί
εµένα το τώρα µε ενδιαφέρει και το αύριο.

Σωστά επισηµάνατε ότι το µεσοπρόθεσµο έχει συγκεκριµένες
και ρητές δεσµεύσεις. Πρέπει να σας πω ότι, αν και το δικό µας
Υπουργείο, το Υπουργείο Ανάπτυξης, έχει κάνει ό,τι περισσότερο
µπορεί για να υλοποιηθούν αυτές οι δεσµεύσεις, δεν είµαι πολύ
αισιόδοξος ότι θα υλοποιηθούν, τουλάχιστον µέσα στο χρονο-
διάγραµµα το οποίο έχει τεθεί από το µεσοπρόθεσµο πρό-
γραµµα και αναφέροµαι µέχρι τη λήξη του παρόντος έτους.
Όπως αντιλαµβάνεστε πια, οι αποκρατικοποιήσεις των λιµένων,
όπως και όλων των άλλων, γίνονται σε συνεργασία µε το Ταµείο
Αξιοποίησης Κρατικής Περιουσίας. 

Θέλω να σας υπενθυµίσω, κύριε συνάδελφε, ότι και εκεί εκ-
προσωπείται η Νέα Δηµοκρατία, επίσης -και µάλιστα µε πολύ
υψηλόβαθµο στέλεχός της- και άρα, καλό θα ήταν να κάνετε και
εκεί την ερώτηση για το τι σκοπεύουν να κάνουν και πώς σκο-
πεύουν να το κάνουν και σε ποιο χρονοδιάγραµµα σκοπεύουν να
το κάνουν. Εγώ είµαι βέβαιος ότι θα κάνουν τη δουλειά τους όσο

γίνεται καλύτερα και όσο γίνεται γρηγορότερα, γιατί η χώρα δεν
έχει άλλο χρόνο για χάσιµο. Έχω εµπιστοσύνη στις αποφάσεις
και στους θεσµούς του ελληνικού κράτους και, όπως εµείς στο
Υπουργείο Αναπτύξεως έχουµε κάνει το καθήκον µας, εύχοµαι
και πιστεύω ότι και οι υπόλοιποι εµπλεκόµενοι πια φορείς θα
πράξουν το ανάλογό καθήκον τους.

Ένα τελευταίο σχόλιο πριν πάµε στη δευτερολογία σας για να
έχουµε την τελική απάντηση. Αναφερθήκατε στο θέµα του µον-
τέλου της «COSCO» και των παραχωρήσεων. Πρέπει να σας πω
ότι το κόµµα που έχω την τιµή να εκπροσωπώ στην Κυβέρνηση,
ο Λαϊκός Ορθόδοξος Συναγερµός, είναι αναφανδόν υπέρ αυτού
του µοντέλου των παραχωρήσεων. Επίσης πρέπει να σας πω ότι
οι παραχωρήσεις είναι το ευρωπαϊκό µοντέλο όσον αφορά τα λι-
µάνια. Άρα, λοιπόν, δεν υπάρχει κανένας λόγος να µην ακολου-
θήσουµε αυτό το µοντέλο. Κατά συνέπεια, είµαι βέβαιος πως όλη
η προσπάθεια της ελληνικής πολιτείας θα πάει προς εκείνη την
κατεύθυνση µε τη συνδροµή όλων µας και του δικού σας κόµµα-
τος, που πλέον ως γνωστόν συµµετέχει και αυτό στην Κυβέρνηση
και στο Ταµείο Αξιοποίησης Κρατικής Περιουσίας, ώστε να µην
χάσουµε άλλο χρόνο.

Τα υπόλοιπα στη δευτερολογία µου.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο ερωτών

Βουλευτής, κ. Ιωάννης Πλακιωτάκης, για την ανάπτυξη της ερω-
τήσεώς του.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΛΑΚΙΩΤΑΚΗΣ: Κύριε Υπουργέ, κατ’ αρχάς, σκο-
πός της ερωτήσεώς µου είναι αφ’ ενός, αν θέλετε, να επιταχυν-
θούν οι διαδικασίες, µε δεδοµένο ότι υπάρχει σηµαντικό
επενδυτικό ενδιαφέρον από το εξωτερικό, δηλαδή ιδιώτες ξένοι
επενδυτές επιθυµούν ειδικότερα στο κοµµάτι της κρουαζιέρας
να έρθουν και να επενδύσουν στη χώρα µας. Το ζητούµενο ήταν
ότι µέχρι πρότινος δεν είχαν κάποιο συγκεκριµένο συνοµιλητή.
Το Υπουργείο Ναυτιλίας καταργήθηκε, στη συνέχεια επανασυ-
στήθηκε, πέντε - έξι φορές έχει αλλάξει το προεδρικό διάταγµα. 

Εγώ εύχοµαι τώρα πραγµατικά να υπάρξει ένας αξιόπιστος
συνοµιλητής, διότι ενδιαφέρον υπάρχει, αρκεί βεβαίως να
έχουµε και ένα ολοκληρωµένο σχέδιο. Αυτό, κύριε Υπουργέ, το
σχέδιο νοµίζω ζητάµε, για να αποσαφηνιστούν οι όροι του παι-
χνιδιού, για να ξέρει ο ιδιώτης µε ποιον έχει να κάνει, ποιοι είναι
οι όροι και βεβαίως µε ποια διαδικασία θα προχωρήσει η συγκε-
κριµένη αποκρατικοποίηση των λιµένων. Από εκεί και πέρα, εγώ
είµαι σίγουρος και µε βάση τη δικιά σας πρωτολογία ότι το µον-
τέλο της συµβάσεως παραχώρησης είναι το πλέον κατάλληλο,
µε δεδοµένο ότι διασφαλίζονται και οι επενδύσεις από την
πλευρά του επενδυτή και βεβαίως η απόκτηση του κατάλληλου
µηχανολογικού εξοπλισµού.

Κύριε Υπουργέ, όπως έγινε η σύµβαση παραχώρησης ΟΛΠ µε
«COSCO», εµείς πιστεύουµε ότι πρέπει να γίνει και µε τη Θεσ-
σαλονίκη. Δηλαδή και ο Οργανισµός Λιµένος Θεσσαλονίκης θα
πρέπει να πάει σε παγκόσµιο πάροχο λιµενικών υπηρεσιών, µε-
τατρέποντας µε αυτόν τον τρόπο το λιµάνι της Θεσσαλονίκης σε
περιφερειακό διαµετακοµιστικό κέντρο. Εποµένως, εκτιµώ ότι θα
πρέπει να προχωρήσουν το ταχύτερο δυνατό οι διαδικασίες. 

Από εκεί και πέρα, η Νέα Δηµοκρατία, κύριε Υπουργέ, έχει δια-
τυπώσει ξεκάθαρα τα τελευταία δύο χρόνια την άποψή της ότι
το Υπουργείο Εµπορικής Ναυτιλίας µε το Λιµενικό Σώµα θα πρέ-
πει να επανασυσταθεί. Αρκετά πλέον µε τους πειραµατισµούς
για ένα κλάδο της οικονοµίας µας, ο οποίος µπορεί να οδηγήσει
τη χώρα και να βγάλει τη χώρα µας από τη σηµερινή κρίση, αφού
µονάχα την τελευταία δεκαετία έχει συνεισφέρει πάνω από 140
δισεκατοµµύρια ευρώ στην εθνική µας οικονοµία. 

Εποµένως, τέλος οι πειραµατισµοί. Αρκετά πλήρωσε η πα-
τρίδα µας, αλλά και η εθνική µας οικονοµία το συγκεκριµένο πει-
ραµατισµό για ένα Υπουργείο, το οποίο θα πρέπει να είναι
αυτονόητο. Διότι, αν κάπου στηρίζεται -αν θέλετε- η πατρίδα µας,
το ένα πόδι είναι η ναυτιλία και το άλλο πόδι είναι ο τουρισµός.
Εποµένως, κύριε Υπουργέ, εγώ αυτό που θέλω από εσάς είναι
πραγµατικά και µε τη δική σας συνδροµή να επιταχύνετε τις δια-
δικασίες.

Σαφώς έχει να κάνει και µε το Ταµείο Αποκρατικοποιήσεων για
το οποίο είµαι σε θέση να γνωρίζω ότι έχει οριστεί µόνο ο χρη-
µατοοικονοµικός σύµβουλος. Εποµένως και εκεί πρέπει να τρέ-
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ξουν οι διαδικασίες. 
Είµαι βέβαιος ότι, εφόσον ξεκαθαριστεί το πλαίσιο, θα έχουµε

επενδύσεις στη χώρα µας και φυσικά µε περισσότερες επενδύ-
σεις, θα έχουµε και περισσότερες θέσεις απασχόλησης. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ο Υφυπουργός Ανάπτυ-

ξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας κ. Σπυρίδων-Άδωνις Γε-
ωργιάδης έχει το λόγο.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Κατ’ αρχάς, κύριε συνά-
δελφε, σας ευχαριστώ για την ερώτηση. Προφανώς η ερώτησή
σας είναι χρήσιµη και επισηµαίνει ακριβώς την ουσία της διαδι-
κασίας. Είναι εξαιρετικά επίκαιρη.

Πρέπει να σας πω ότι διάβασα µε µεγάλη προσοχή τη συνέν-
τευξή σας σε χθεσινή κυριακάτικη εφηµερίδα, που έχει άµεση
σχέση µε την ερώτηση που συζητούµε τώρα. Να δούµε λίγο τις
παλινωδίες. 

Η Κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας και συγκεκριµένα ο κ. Κε-
φαλογιάννης, αλλά και ο κ. Βουλγαράκης στη συνέχεια είχαν ξε-
καθαρίσει και είχαν σχεδιάσει το θέµα παραδείγµατος χάριν του
Αττικού Λιµενικού Ταµείου.

Όπως ξέρετε το Αττικό Λιµενικό Ταµείο είναι ένα µοντέλο που,
θα µου επιτρέψετε να πω, προσωπικά αναφανδόν το υποστη-
ρίζω. Θεωρώ ότι θα έπρεπε να πάµε πολύ γρήγορα προς αυτό
το µοντέλο, που θα µας βοηθούσε πάρα πολύ και στην προσπά-
θεια των αποκρατικοποιήσεων που θέλουµε να κάνουµε, γιατί θα
έδινε καλύτερη ευκαιρία για επένδυση. Άρα θα µπορούσε να
δώσει και καλύτερα έσοδα για το ελληνικό δηµόσιο και µικρό-
τερη γραφειοκρατία. Όπως ξέρετε στη συνέχεια η επόµενη Κυ-
βέρνηση το πάγωσε, το σταµάτησε. 

Άρα, λοιπόν, ιδού πεδίον δόξης λαµπρό και µε την πίεση της
Νέας Δηµοκρατίας να επανέλθουµε γρηγορότερα στις όποιες
σωστές αποφάσεις του παρελθόντος.

Αναφερθήκατε στην κρουαζιέρα. Είναι ένα θέµα που το έχω
πάρει πολύ ζεστά, όπως ίσως γνωρίζετε. Ήµουν την Τετάρτη
στην Κωνσταντινούπολη. Στο συνέδριο που έγινε εκεί για την
κρουαζιέρα συνάντησα τους επικεφαλείς όλων των µεγάλων
εταιρειών κρουαζιέρας στον κόσµο.

Πρέπει να σας πω ότι η είδηση για το νόµο, που έρχεται την
επόµενη εβδοµάδα, για την άρση του καµποτάζ στη Βουλή έχει
προκαλέσει ενθουσιασµό. Υπήρξε πολύ µεγάλο ενδιαφέρον από
τους ξένους για να φέρουν επιτέλους πλοία στην Ελλάδα ως
home porting λιµένες πια. Πρέπει να σας πω, όσον αφορά την
εκλογική σας περιφέρεια, ότι έχει επιδειχθεί συγκεκριµένο και
πολύ µεγάλο ενδιαφέρον για τον λιµένα του Ηρακλείου στην
Κρήτη.

Επίσης, πρέπει να σας πω ότι δυστυχώς στο θέµα του σχεδια-
σµού το κράτος µας πάσχει. Δεν νοµίζω ότι κοµίζω γλαύκας εις
Αθήνας. Θα δώσω ένα σηµερινό παράδειγµα.

Σήµερα, κύριε συνάδελφε, βρέθηκα στο συνέδριο στο λιµένα
Αλεξανδρουπόλεως. Όπως παρατήρησα, κάνοντας µια προερ-
γασία πριν πάω, σχεδόν όλοι οι προκάτοχοί µου Υπουργοί ή Υφυ-
πουργοί Ναυτιλίας κατά το παρελθόν είχαν πάει στην Αλεξα-
νδρούπολη και είχαν εκθειάσει τις πολύ µεγάλες δυνατότητες
του λιµένος. 

Πρέπει, λοιπόν, να το πω σε εσάς για να ακούσει και ο ελληνι-
κός λαός τι συµβαίνει σ’ αυτήν τη χώρα. Αγαπητέ Κώστα Κιλτίδη,
Θάνο Πλεύρη και αγαπητή Ουρανία Παπανδρέου -την καλή
οµάδα από Βουλευτές που βλέπω µπροστά µου- όπως και κύριε
Μακρυπίδη της συγκυβερνήσεώς µας, έχουµε ξοδέψει πάνω από
150 εκατοµµύρια ευρώ για να φτιάξουµε το λιµάνι. Δεν µπαίνω
τώρα στο αν ήταν ακριβές οι µελέτες ή δεν ήταν, αν δούλεψαν ή
αν πήγε κάτι στραβά. Προφανώς σε ένα έργο µπορεί να πάνε
λάθος κάποια πράγµατα.

Ακούστε, όµως, το τροµερό που είδα σήµερα. Όταν έγινε η
µελέτη, το master plan και φτιάχτηκε το λιµάνι, ξέχασαν να συν-
δέσουν το λιµάνι µε τη σιδηροδροµική γραµµή. Φτιάχτηκε το λι-
µάνι, αλλά η σιδηροδροµική γραµµή σταµατάει περίπου οκτα-
κόσια µέτρα πριν. Κατά συνέπεια, από το 2001 µέχρι σήµερα, αλ-
λεπάλληλοι Υπουργοί πηγαίνουν και υπόσχονται ότι θα ενώσουν
αυτά τα οκτακόσια µέτρα. Μιλάµε για ένα έργο µε κόστος λιγό-

τερο από 1 εκατοµµύριο ευρώ.
Μιλάµε, όµως, για ένα έργο που αν δεν γίνει και όσο δεν γίνε-

ται, τα 150 εκατοµµύρια ευρώ που έχουµε δώσει για το λιµάνι
είναι σχεδόν άχρηστα, γιατί δεν έχει νόηµα κάποιος να πάει στο
λιµάνι αυτό -που δεν έχει και µεγάλο οδικό άξονα- για να ξεφορ-
τώσει, αφού δεν έχει τι να κάνει τα εµπορεύµατα. Δέκα χρόνια
αλλάζουν οι κυβερνήσεις και οι Υπουργοί, η γραµµή αυτή, όµως,
των οκτακοσίων µέτρων δεν γίνεται. 

Τουλάχιστον, κύριοι συνάδελφοι, αυτή η Κυβέρνηση –και εγώ
πάνω σ’ αυτό θέλω να εργαστώ- ας δουλέψει αποτελεσµατικά
για να λύσουµε τα απλά. Αν λύσουµε τα απλά –αφήστε τους ορα-
µατισµούς για αργότερα- αν λύσουµε αυτά που πράγµατι µπο-
ρούµε να λύσουµε και που δεν κοστίζουν, γιατί κολλάµε στην
γραφειοκρατία της κάθε στιγµής, είµαι βέβαιος ότι θα ζήσουµε
και θα καµαρώσουµε µια πολύ καλύτερη Ελλάδα. Αυτό είναι το
στοίχηµα της δικής µας γενιάς και εγώ προσωπικά πάνω σ’ αυτό
θέλω να εργαστώ.

Σας ευχαριστώ πολύ για την ερώτηση.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Κυρίες και κύριοι συνά-

δελφοι, ο συνάδελφος Χατζηοσµάν Αχµέτ, Βουλευτής του
Νοµού Ροδόπης του ΠΑΣΟΚ, ζητά άδεια ολιγοήµερης απουσίας
στο εξωτερικό. 

Η Βουλή εγκρίνει; 
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Η Βουλή ενέκρινε τη ζη-

τηθείσα άδεια. 
Θα συζητηθεί τώρα η τέταρτη µε αριθµό 275/6-12-2011 επί-

καιρη ερώτηση πρώτου κύκλου της Βουλευτού του Λαϊκού Ορ-
θόδοξου Συναγερµού κ. Ουρανίας Παπανδρέου-Παπαδάκη προς
τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την
υλοποίηση της κατασκευής του νέου Νοσοκοµείου Χαλκίδας.

Στην επίκαιρη ερώτηση της κ. Παπανδρέου – Παπαδάκη θα
απαντήσει ο Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ.
Μιχαήλ Τιµοσίδης. 

Το λόγο έχει η ερωτώσα Βουλευτής, κ. Ουρανία Παπανδρέου-
Παπαδάκη, προκειµένου να διατυπώσει την επίκαιρη ερώτησή
της. 

ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ - ΠΑΠΑΔΑΚΗ: Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε. 

Πραγµατικά ζητούµε απ’ αυτήν την Κυβέρνηση να λύσει τα εν-
τελώς απλά θέµατα, γι’ αυτό και επανέρχοµαι κι εγώ σήµερα,
κύριε Υπουργέ, µε νέα επίκαιρη ερώτηση και παρακαλώ, αλλά
συγχρόνως απαιτώ να απαντήσετε και να ενηµερώσετε επιτέ-
λους υπεύθυνα και ξεκάθαρα τον ευβοϊκό λαό, δηλαδή να πείτε
τι πρόκειται να συµβεί –ακριβώς, όµως, να µας το πείτε, κύριε
Υπουργέ, κι όχι µε µισόλογα και υποσχέσεις– και πού βρίσκεται
η ανέγερση του πολύπαθου αλλά και πολυπόθητου για τον ευ-
βοϊκό λαό Νοσοκοµείου της Χαλκίδας. 

Κύριε Υπουργέ, σας έχω υποβάλει κι άλλη ερώτηση πριν από
κάποιους µήνες και ξέρετε ότι όχι µόνον εγώ αλλά και πάρα πολ-
λοί άλλοι, οι περισσότεροι Ευβοείς, έχουµε χαρακτηρίσει αυτό
το Νοσοκοµείο της Χαλκίδας ως το «σύγχρονο γιοφύρι της
Άρτας». Και αυτό δεν είναι υπερβολή αφού, όπως ξέρετε, έχει
εξαγγελθεί, περίπου θεµελιωθεί από δύο πρωθυπουργούς και
του ΠΑΣΟΚ και της Νέας Δηµοκρατίας. Κυριολεκτικά όµως έχει
θεµελιωθεί –δυστυχώς- σε λάθος οικόπεδο -κι αυτό το ξανατο-
νίζω σήµερα, κύριε Υπουργέ- από Υπουργό Υγείας της Νέας Δη-
µοκρατίας. 

Τα αναφέρω αυτά γιατί θέλω να τονίσω τη διαχρονική και δια-
κοµµατική κοροϊδία και ασυνέπεια απέναντι στον ευβοϊκό λαό.

Ενώ, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, είχαµε όλοι τη διαβεβαίωση ότι
το θέµα του Νοσοκοµείου Χαλκίδος έχει ρυθµιστεί και ότι το οι-
κόπεδο έχει κατοχυρωθεί –γιατί όπως ανέφερα και προηγουµέ-
νως, το νοσοκοµείο αυτό είχε δύο φορές θεµελιωθεί σε λάθος
οικόπεδο κι αυτή είναι η αλήθεια- την περασµένη εβδοµάδα στον
έγκυρο ευβοϊκό Τύπο είδαµε να γράφονται τα εξής: Στη
«ΓΝΩΜΗ», επί παραδείγµατι, γράφτηκε: «Τινάχθηκε στον αέρα
το Νοσοκοµείο της Χαλκίδας». Επίσης, στο «ΠΑΝΕΥΒΟΪΚΟ
ΒΗΜΑ»: «Οριστική η ακύρωση του Νοσοκοµείου Χαλκίδος». 

Θα τα καταθέσω για τα Πρακτικά. 
(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Ουρανία Παπανδρέου-Πα-
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παδάκη  καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα δηµοσι-
εύµατα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βου- λής)

Αντιλαµβάνεστε, λοιπόν, τι αναστάτωση δηµιούργησαν αυτά
τα νέα δεδοµένα στον ευβοϊκό λαό και γιατί τινάζεται στον αέρα
και πάλι το Νοσοκοµείο της Χαλκίδας. Αφού ρυθµίστηκε, επιτέ-
λους, το θέµα του οικοπέδου, κύριε Υπουργέ, τώρα έχουµε ελ-
λείψεις πιστώσεων και κονδυλίων, όπως ενηµέρωσε τη ΔΕΠΑ-
ΝΟΜ η κατασκευάστρια εταιρεία, η οποία απέσυρε και το εργο-
τάξιό της. 

Κατά τα άλλα βέβαια, κύριε Υπουργέ, επανέρχοµαι σήµερα και
λέω ότι ο Έλληνας φορολογούµενος πληρώνει 170.000 ευρώ µη-
νιαίως ποινικές ρήτρες στη συγκεκριµένη κατασκευάστρια εται-
ρεία, γιατί έχουν αθετηθεί οι συµφωνίες. 

Στη δευτερολογία µου θα πω και για τα υπόλοιπα. 
Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε, και για την ανοχή σας. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Το λόγο έχει ο Υφυ-

πουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, κ. Μιχαήλ Τιµοσί-
δης.

ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙΔΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Θέλω να κάνω µια παρατήρηση ότι όχι µόνο αυτή η Κυβέρνηση
αλλά όλοι όσοι µετέχουν σε κυβερνήσεις, πρέπει να κάνουν το
καθήκον τους και πρέπει να τρέχουν και να ολοκληρώνουν όλες
τις παρεµβάσεις, που απαιτούνται.

Όµως, είµαστε µάρτυρες όλοι από το παρελθόν, πολύ απλά
πράγµατα να κολλούν και να µην προχωρούν τα έργα. Ένα απ’
αυτά είναι και το πολύπαθο έργο του Νοσοκοµείου της Χαλκίδας.
Έχετε δίκιο, κυρία συνάδελφε. 

Κύριε Πρόεδρε, είναι η δεύτερη επίκαιρη ερώτηση που γίνεται
από τη συνάδελφο. Υπήρχαν και ερωτήσεις γραπτές και απαν-
τήθηκαν. Υπήρξε και το ενδιαφέρον και από άλλους συναδέλ-
φους του νοµού και από την κ. Περλεπέ και από τον κ. Κεδίκο-
γλου και από τον κ. Μαρκόπουλο κατ’ επανάληψη για ένα θέµα,
που επειδή είµαστε και οι δύο γιατροί, κατανοούµε ότι όχι απλώς
είναι πολύ σοβαρό έργο, όχι απλώς η χρησιµότητά του, η αξία
του είναι µοναδική και είναι πολύτιµη, αλλά είναι και ένα έργο
που συγκινεί και το παρακολουθεί ο κόσµος. 

Και πράγµατι υπήρξε εδώ και µια οκταετία, εννιαετία, λοιπόν,
ένα σήριαλ, το οποίο δεν τελείωνε ποτέ. Έτσι, αφού έγινε η
πρώτη θεµελίωση και η πρώτη ανακοίνωση του έργου στις αρχές
της δεκαετίας του 2000, το 2009 συµβασιοποιείται και πράγµατι
γίνεται για δεύτερη φορά η θεµελίωση –και τις δυο φορές υπήρ-
ξαν πρωθυπουργοί, κ. Παπανδρέου-Παπαδάκη, αλήθεια είναι-
συµβασιοποιήθηκε το έργο χωρίς, όµως, να έχει εξασφαλιστεί
το οικόπεδο, στο οποίο θα έπρεπε να ανεγερθεί το νοσοκοµείο.
Υπήρχε µια εκκρεµότητα µεταξύ του Υπουργείου Οικονοµικών
και του Υπουργείου Εθνικής Άµυνας. Το επιλύσαµε αυτό το χρο-
νικό διάστηµα. 

Και πρέπει να δεχθείτε, κυρία συνάδελφε, ότι κάναµε το συν-
τοµότερο δυνατό χρονικό διάστηµα που µπορεί να κάνει η σηµε-
ρινή γραφειοκρατία της χώρας. Καταφέραµε, λοιπόν, και ολο-
κληρώσαµε και υπήρχε το πρόβληµα της χρηµατοδότησης. Εκεί
πράγµατι το έργο, για το νέο Νοσοκοµείο της Χαλκίδας, το οποίο
επιτέλους θα ξεκινήσει -γιατί έχω να σας πω ευχάριστα νέα σή-
µερα- το οποίο εκτιµήθηκε γύρω στα 70.495.213 ευρώ, εκεί λοι-
πόν, το τεχνικό δελτίο που κατατέθηκε από το ΕΣΠΑ της Στερεάς
Ελλάδας, αφορά µόνο σε ένα τµήµα του ποσού αυτού, τα 22 εκα-
τοµµύρια ευρώ. Τα υπόλοιπα χρήµατα, τα 47 εκατοµµύρια είχε
γραφτεί και είχε λεχθεί ότι θα πάνε από το Πρόγραµµα Δηµοσίων
Επενδύσεων. Γνωρίζουµε πολύ καλά και το ξέρετε και εσείς ότι
το Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων είναι ένα πρόγραµµα στε-
ρηµένο, αποστερηµένο θα έλεγα, και υπάρχει πρόβληµα να αν-
ταποκριθεί στις µεγάλες ανάγκες που έχει η χώρα µας σήµερα. 

Γι’ αυτό, λοιπόν, ήταν δικαιολογηµένες και οι δικές σας ερω-
τήσεις και η δική σας αγωνία, αλλά και κυρίως η αγωνία των πο-
λιτών εκεί του Νοµού Ευβοίας. Έτσι, λοιπόν, έπρεπε να βρεθεί
µία λύση. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Υφυπουργού) 

Και γνωρίζετε, όπως θα έχετε διαβάσει, την προηγούµενη

εβδοµάδα σε προγραµµατισµένη συνάντηση µεταξύ του Υπουρ-
γείου Υγείας και του Υπουργείου Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότη-
τας και Ναυτιλίας, δηλαδή µεταξύ του κ. Χρυσοχοΐδη και του κ.
Λοβέρδου, παρόντων και εµού και του κ. Θάνου Μωραΐτη, που
είναι και ο αρµόδιος Υπουργός που τρέχει το πρόγραµµα, εκεί
δόθηκε επιτέλους η λύση. 

Έχει εξασφαλιστεί η χρηµατοδότηση, αφού προηγουµένως –
και πρέπει να ευχαριστήσουµε γι’ αυτό και το σηµερινό Υπουργό
Υποδοµών τον κ. Βορίδη- σε επικοινωνία που υπήρξε µεταξύ του
κ. Λοβέρδου και του κ. Βορίδη, όπου τέθηκε το θέµα της χρηµα-
τοδότησης, ο Υπουργός Υποδοµών, από το δικό τους πρό-
γραµµα ΕΣΠΑ, καταβάλλει και αυτός 7.700.000 ευρώ που θα
συµπληρώσουν το ποσό. Και το υπόλοιπο ποσό θα διατεθεί µέσα
από το Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων, όπως δεσµεύτηκε ο
Υπουργός, ο κ. Χρυσοχοΐδης. Τις επόµενες ηµέρες ο κ. Θάνος
Μωραΐτης θα εκδώσει σχετικές αποφάσεις, οι οποίες θα δε-
σµεύουν το Πρόγραµµα Δηµοσίων Επενδύσεων για τα επόµενα
χρόνια µέχρι την ολοκλήρωση του έργου. Συνεπώς, µπορώ να
σας διαβεβαιώσω ότι το έργο θα ξεκινήσει σύντοµα και θα αρ-
θούν και οι ενστάσεις της εταιρείας, η οποία θα κατασκευάσει
το έργο. 

Κύριε Πρόεδρε, θα ζητήσω κλείνοντας, µε την άδειά σας, να
κάνω µια ιδιαίτερη αναφορά στη δευτερολογία µου για κάποια
δηµοσιεύµατα που γράφτηκαν στο χθεσινό κυριακάτικο Τύπο και
ιδιαίτερα στην «ΚΥΡΙΑΚΑΤΙΚΗ ΕΛΕΥΘΕΡΟΤΥΠΙΑ», εκεί όπου
υπάρχει µια αναφορά, υπάρχει ένα ρεπορτάζ που λέει ότι θα πω-
ληθούν νοσοκοµεία σε ιδιώτες, θα µεταφερθούν, θα αλλάξουν
οι σχέσεις εργασίας. Με την άδειά σας, θα ήθελα να το δια-
ψεύσω στο τέλος.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ. Τα υπόλοιπα στη δευτερολογία σας. 
Το λόγο έχει η κ. Ουρανία Παπανδρέου-Παπαδάκη. 
ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ-ΠΑΠΑΔΑΚΗ: Ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, σήµερα, λοιπόν, µπορώ να πω ότι ξεκινάµε επι-

τέλους µε το Νοσοκοµείο της Χαλκίδας και βλέπουµε ένα θετικό
αποτέλεσµα της συγκυβέρνησης, γιατί και εσείς ο ίδιος οµολο-
γείτε ότι η υπογραφή διά χειρός Βορίδη µάλλον βοήθησε την όλη
κατάσταση. Έτσι είναι. Να λέµε τα πράγµατα όπως έχουν. 

Εγώ θα πρέπει να σας ευχαριστήσω για την ενηµέρωσή σας.
Πιστεύω ότι ήταν µια ειλικρινής και πραγµατική ενηµέρωση,
κύριε Υπουργέ, όπως θέλω να το πιστέψει και ο ευβοϊκός λαός,
ο οποίος όπως καταλαβαίνετε έχει χάσει διαχρονικά –και πολύ
δικαιολογηµένα- και την εµπιστοσύνη του και την υποµονή του.
Να ξέρετε δε ότι σήµερα αυτήν την επίκαιρη ερώτηση την παρα-
κολουθεί ο ευβοϊκός λαός γιατί το ενδιαφέρον του, όπως αντι-
λαµβάνεστε, είναι µέγιστο. Ο ευβοϊκός λαός όταν αρρωσταίνει,
θέλει ένα νοσοκοµείο, για να έχει το αποκούµπι του και τη σιγου-
ριά του. 

Βεβαίως, εγώ έχω αναλάβει την υποχρέωση να τον ενηµε-
ρώσω επακριβώς για τις νέες σηµερινές σας εξαγγελίες. Να
πούµε, κύριε Πρόεδρε, ότι επιτέλους λύθηκε το θέµα µε το οικό-
πεδο. Αυτό, στην κυριολεξία, το έχουµε κατοχυρώσει, αλλά φαί-
νεται ότι λύνονται και τα οικονοµικά θέµατα και εντός των
ηµερών θέλουµε να πιστεύουµε ότι ξεκινούν πάλι τα έργα, όπως
έχει αναφέρει και η κατασκευάστρια εταιρεία. 

Κύριε Υπουργέ, πρέπει να ξεκινήσουµε µε τη διαβεβαίωση και
την εξασφάλιση εκείνων των κονδυλίων από τις δηµόσιες επεν-
δύσεις, διότι –όπως πολύ σωστά αναφέρατε- ήταν άµεση η αντί-
δραση του κ. Βορίδη, ο οποίος τοποθετήθηκε στο να δώσει αυτό
το κονδύλι από τις δηµόσιες επενδύσεις για το Νοσοκοµείο της
Χαλκίδας. Οι Ευβοείς τον ευχαριστούν, όπως ευχαριστούν και
εσάς, γιατί όντως έχετε προσπαθήσει. Όµως –ας το πούµε έτσι-
έπρεπε να υπάρξει συγκυβέρνηση, για να δούµε να κτίζεται το
Νοσοκοµείο της Χαλκίδας. 

Ωστόσο, κύριε Υπουργέ, εγώ θέλω να πω το εξής: εξασφαλί-
στε και απορροφήστε επιτέλους όλα εκείνα τα κονδύλια του
ΕΣΠΑ. Έχω ιδιαιτέρως ασχοληθεί µε τα κονδύλια του ΕΣΠΑ και
ξέρω ότι υπάρχουν για την υγεία πάνω από 700 εκατοµµύρια που
πρέπει να τα απορροφήσουµε αυτά τα δύο χρόνια. Αυτά τα χρή-
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µατα δεν είναι µόνο για τις υποδοµές των νοσοκοµείων µας, αλλά
και για τον εξοπλισµό τους. 

Θα ήθελα, λοιπόν, εδώ να σας παρακαλέσω πάρα πολύ πα-
ράλληλα µε την κτηριακή αποκατάσταση του Νοσοκοµείου Χαλ-
κίδας από το ΕΣΠΑ να φροντίσετε –όπως και για όλα τα νοσοκο-
µεία της πατρίδας µας, αλλά τώρα αναφέροµαι στο συγκεκρι-
µένο νοσοκοµείο- και για τα κονδύλια που θα αφορούν στην υλι-
κοτεχνική του υποδοµή. Ξέρετε ότι είναι συγκεκριµένα κονδύλια.
Κτίζεται, λοιπόν, το νοσοκοµείο, αλλά παράλληλα φροντίζουµε
για την υλικοτεχνική του υποδοµή, ούτως ώστε όταν τελειώσει
µε το καλό το κτήριο να µην περιµένουµε την υλικοτεχνική υπο-
δοµή. 

Τελειώνοντας, θέλω να πω ότι εµείς παρακολουθούµε το θέµα.
Όντως βλέπουµε ότι έχει µπει στην τελική του ευθεία. Νοµίζω
πως η πολιτεία οφείλει και εµείς οι Ευβοείς δικαιούµεθα και απαι-
τούµε ένα νέο σύγχρονο νοσοκοµείο τέλεια εξοπλισµένο γιατί –
θα το επαναλάβω άλλη µια φορά, το ξέρετε και εσείς πάρα πολύ
καλά σαν γιατρός- το πολυτιµότερο αγαθό στη ζωή µας είναι η
υγεία µας και αυτή πρέπει να διαφυλάξουµε. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Παρακαλείται ο Υφυ-

πουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Μιχάλης Τιµοσί-
δης να λάβει το λόγο για να δευτερολογήσει. 

ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙΔΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Συµφωνώ, κυρία συνάδελφε, ότι η υγεία είναι ό,τι πολυτιµό-
τερο έχουµε και γι’ αυτό προσπαθούµε και στο Υπουργείο, αλλά
και όλη η κυβέρνηση, η κυβέρνηση Παπανδρέου. Νοµίζω ότι -
επειδή αναφερθήκατε στο ΕΣΠΑ- έχουµε σήµερα να παρουσιά-
σουµε ένα καλό ποσοστό απορρόφησης από το ΕΣΠΑ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Γλώσσα λανθάνουσα. 
ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙΔΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Όχι, είπα για την προηγούµενη κυβέρνηση. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Πρέπει να το διευκρινί-

σουµε.
ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙΔΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Το διευκρινίζω. Θα έρθω και στη σηµερινή. Είπα
για την προηγούµενη κυβέρνηση Παπανδρέου, κύριε Πρόεδρε,
γιατί η σηµερινή Κυβέρνηση, την οποία στηρίζουµε, όπως ξέρετε,
µε όλες µας τις δυνάµεις γιατί πρέπει να πετύχει το έργο της,
έχει λίγες ηµέρες ζωής.

Αναφέροµαι στο προηγούµενο χρονικό διάστηµα που είχα την
τιµή για πάνω από δεκατέσσερις, δεκαπέντε µήνες να είµαι στο
Υπουργείο Υγείας. Έχουµε προχωρήσει και είµαστε σε ένα καλό
επίπεδο ως προς την απορρόφηση του ΕΣΠΑ και όσον αφορά το
βιοϊατρικό, τεχνολογικό εξοπλισµό για τον εξοπλισµό των νοσο-
κοµείων, και όσον αφορά έργα κατασκευαστικά ή τον τοµέα της
πρόνοιας. Βεβαίως, πρέπει να τρέξουµε µε περισσότερο εντατι-
κούς ρυθµούς και αυτό κάνουµε.

Θα πω, επίσης -επειδή αναφερθήκατε στο νοσοκοµείο της
Χαλκίδας του Νοµού Ευβοίας- κάτι που ίσως δεν γνωρίζετε. Το
νοσοκοµείο αυτό θα παραδοθεί τελειωµένο µε όλο τον εξοπλι-
σµό. Θα γίνει δηλαδή η µεταφορά. Ο συµβατικός χρόνος είναι
σαράντα οκτώ µήνες. Από ό,τι γνωρίζω και µπορώ να σας διαβε-
βαιώσω, η ΔΕΠΑΝΟΜ τα τελευταία χρόνια καταφέρνει µε την
εται- ρεία που έχει αναλάβει το έργο να είναι πολύ κοντά σε αυ-
τούς τους χρόνους. Είναι δεσµευτικοί οι χρόνοι.

Έτσι, λοιπόν, να είµαστε γεροί θα περιµένουµε και θα δούµε.
Η εµπειρία είναι µεγάλη. Μπορώ να σας πω από το νοσοκοµείο
που ήταν στην Καβάλα ότι όχι σε σαράντα οκτώ µήνες, αλλά σε
πενήντα δύο, πενήντα τρεις µήνες µπήκαµε µέσα.

ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ-ΠΑΠΑΔΑΚΗ: Γιατί, εσείς ήσασταν
εκεί Υπουργός.

ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙΔΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Όχι, πριν γίνω Υπουργός. 

Θέλω να κλείσω και να πω κάτι, κύριε Πρόεδρε, σχετικά µε
αυτό που ανέφερε η συνάδελφος για το οικόπεδο και την πολύ
µεγάλη περιπέτεια που είχε αυτή η ιστορία. Θέλω, λοιπόν, να
αναφέρω τους τότε συναδέλφους όπως τον Αναπληρωτή Υπουρ-
γό Εθνικής Άµυνας, κ. Μπεγλίτη, που βοήθησε πάρα πολύ και
έπεισε, αν θέλετε, και τους εκπροσώπους των στρατιωτικών που

είχαν τις αντιρρήσεις τους, τον τότε Υπουργό Εθνικής Άµυνας,
κ. Βενιζέλο, τον κ. Παπακωνσταντίνου, τον κ. Σαχινίδη, τον κ. Δη-
µήτρη Κουσελά, που πραγµατικά σε χρόνο ρεκόρ για τη γραφει-
οκρατία της χώρας επιλύσαµε ένα δύσκολο πρόβληµα µε την
παραχώρηση του οικοπέδου.

Θέλω να κλείσω και να σας διαβεβαιώσω ότι το νοσοκοµείο θα
ξεκινήσει σύντοµα. Σε λίγες ηµέρες, ίσως την επόµενη εβδο-
µάδα, η ΔΕΠΑΝΟΜ θα καλέσει την κατασκευάστρια εταιρεία, θα
της δώσει τα απαραίτητα στοιχεία. Είµαι βέβαιος ότι και αυτή
θέλει να κατασκευαστεί γρήγορα το έργο και να πάψουµε να
πληρώνουµε και αυτό το χαράτσι, που είπατε προηγούµενα.

Κύριε Πρόεδρε, είµαι στην ευχάριστη θέση να ανακοινώσω ότι
έχει τελειώσει µια περιπέτεια ενός πολύ χρήσιµου και µεγάλου
έργου, το οποίο πιστεύω ότι σύντοµα θα ξεκινήσει.

Τέλος, κύριε Πρόεδρε, θέλω να αναφέρω δύο λόγια γι’ αυτά
που είπα στην αρχή της δευτερολογίας µου. Στη χθεσινή «ΚΥ-
ΡΙΑΚΑΤΙΚΗ ΕΛΕΥΘΕΡΟΤΥΠΙΑ» γίνεται αναφορά σε εκτεταµένο
ρεπορτάζ ότι υπήρχαν πληροφορίες από την Επιτροπή Σοφών
ότι στο πόρισµά της –το κατέθεσε σήµερα στην τρόικα, αλλά και
στον Υπουργό Υγείας κ. Λοβέρδο- γίνεται ιδιαίτερη αναφορά και
προτείνεται να πουλήσουµε σε ιδιώτες νοσοκοµεία, να υπάρξει
αλλαγή των σχέσεων, να υπάρξουν απολύσεις, να υπάρξουν δια-
φορετικές σχέσεις εργασίας. 

Τίποτα από όλα αυτά δεν υπάρχει στο πόρισµα της επιτροπής
σοφών. Όλα αυτά δεν ανταποκρίνονται στην πραγµατικότητα. Το
δηλώνουµε µε κατηγορηµατικό τρόπο, γιατί πολύ εύλογα δηµι-
ουργήθηκαν αµέσως ανησυχίες σε όλους τους εργαζόµενους
στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας και στους γιατρούς και στο νοσηλευ-
τικό προσωπικό.

Ίσα-ίσα, εµείς κάναµε τις απαραίτητες κινήσεις. Προσπαθή-
σαµε να περιορίσουµε τη σπατάλη που υπήρχε τα προηγούµενα
χρόνια. Κάναµε συνεργασίες µεταξύ νοσηλευτικών ιδρυµάτων -
διατηρώντας το καθεστώς του κάθε νοσοκοµείου ξεχωριστά-
µόνο σε επίπεδο διοίκησης και συνεργασίας για τις προµήθειες,
για να έχουµε την απαραίτητη εξοικονόµηση. 

Έχουµε, λοιπόν, προχωρήσει σε αυτές τις παρεµβάσεις, ίσα-
ίσα για να στηρίξουµε και να κρατήσουµε το Εθνικό Σύστηµα
Υγείας όρθιο σε µία µάλιστα περίοδο όπου έχει αυξηθεί, κύριε
Πρόεδρε, η προσέλευση των πολιτών σε ποσοστό πάνω από το
25%, 27% στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας.

Το σύστηµα ανταποκρίθηκε. Οι συνάδελφοι µου γιατροί και νο-
σηλευτές και όλο το προσωπικό των νοσοκοµείων ανταποκρίνε-
ται και καλύπτει τις ανάγκες του πληθυσµού µας, καλύπτει τις
ανάγκες των πολιτών που προσέρχονται σε αυτό.

Θέλω να το δηλώσω κατηγορηµατικά, για να µην υπάρχουν
είτε κενά, είτε να γίνεται παραπληροφόρηση που δηµιουργεί
ανησυχίες χωρίς λόγο.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε για την ανοχή σας.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Ευχαριστώ πολύ, κύριε

Υφυπουργέ.
Η κ. Διαµάντω Μανωλάκου θα κάνει λίγο υποµονή ακόµα,

όπως, επίσης, περισσότερη υποµονή θα κάνει ο κ. Θεόδωρος
Ιγνατιάδης, που µάλλον δεν θα γίνει η ερώτηση, δεδοµένου ότι
έχουµε έκτακτα γεγονότα στις φυλακές Κορυδαλλού. 

ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, θα µας πείτε τι
συµβαίνει;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γρηγόριος Νιώτης): Δεν θα ήθελα να τα ανα-
κοινώσω εγώ. Ας ευχηθούµε να µην εξελιχθούν δυσάρεστα και
να επιλυθεί άµεσα το θέµα, γι’ αυτό είναι άλλωστε εκεί ο Υφυ-
πουργός Δικαιοσύνης κ. Πεταλωτής.

Εποµένως, θα πάµε στην τελευταία ερώτηση του κ. Κιλτίδη, ο
οποίος είναι τυχερός γιατί αντί να αναµένει, θα προταχθεί µε
βάση το νέο Κανονισµό.

Προτάσσεται, λοιπόν, η τέταρτη µε αριθµό 276/6-12-2011 επί-
καιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή του Λαϊκού Ορ-
θόδοξου Συναγερµού κ. Κωνσταντίνου Κιλτίδη προς τον Υπουρ-
γό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε την ολοκλή-
ρωση Πληροφοριακού Συστήµατος στο Εθνικό Κέντρο Άµεσης
Βοήθειας (ΕΚΑΒ). 

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Κιλτίδη θα απαντήσει και πάλι ο
Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Μιχάλης Τι-
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µοσίδης.
Παρακαλείται ο κ. Κωνσταντίνος Κιλτίδης να διατυπώσει την

επίκαιρη ερώτησή του.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πρόεδρε, κατά σύµπτωση σήµερα υπάρχει ο ξεσηκωµός

και η έντονη διαµαρτυρία πανελλήνια των εργαζοµένων στο
ΕΚΑΒ. Μάλιστα, αυτά είναι γεγονότα τα οποία, δυστυχώς, δεν τι-
µούν αυτόν τον τόπο, αυτήν την χώρα, αυτήν την πατρίδα. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Δ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥΔΩΡΑΣ)

Είναι έξι µήνες απλήρωτοι για νυχτερινά και αργίες. Αυτό θα
µπορούσαµε να το συζητήσουµε, κύριε Υφυπουργέ, και να πούµε
ότι έχει να κάνει µε τη δυσκολία που περνάµε, αν και δεν συγχω-
ρείται, διότι έπρεπε να προϋπολογιστεί µέσα στη φτώχεια µας,
αν το θέλετε.

Αλλά, ένα χρόνο απλήρωτοι για τα εκτός έδρας, ξέρετε τι ση-
µαίνει; Σηµαίνει ότι έπρεπε να παραιτηθεί όλη η πολιτική ηγεσία
του Υπουργείου. Δηλαδή, πληρώνει ο εργαζόµενος τη διακοµιδή
του ασθενούς που κάνει στην Αθήνα ή σε άλλο κέντρο, πληρώνει
το ξενοδοχείο του, αυτά που έπρεπε να τα κάνει η πολιτεία, όπως
κι αν λεγόταν το ονοµατεπώνυµο του Υπουργού και του κόµµα-
τος που κυβερνούσε. Είναι απίστευτα αυτά που συµβαίνουν.

Πόσα χρόνια σας λέµε –όσοι είµαστε υγειονοµικοί- ότι ένα
απλό πράγµα χρειάζεται: Χρειάζεται να κάνετε µία συµφωνία,
που θα είναι και εποικοδοµητική και συµφέρουσα για το δηµόσιο
µε ξενοδοχεία και µε εστιατόρια που υπάρχουν και µε εκπτώσεις
που θα δοθούν. Επιτέλους, αυτή η ντροπή που νοιώθουµε γι’ αυ-
τούς τους εργαζόµενους να µην υπάρχει. 

Όλα τα άλλα να τα δεχθώ, αλλά αυτό δεν συγχωρείται, κύριε
Υφυπουργέ. Συγχωρείστε µε λίγο για το ύφος γιατί ξέρει όλος ο
κόσµος, οι περισσότεροι, την όποια, αν θέλετε, σχέση µας δια-
κατέχει εµάς τους δύο. Αλλά, ξέρετε, εδώ δεν µιλάµε πλέον επί
προσωπικού. Μιλάµε για καταστάσεις που πληγώνουν αυτήν τη
στιγµή τον υγειονοµικό χώρο και τους πολίτες της χώρας. 

Προσέξτε. Αν τα ακούει όλα αυτά ο ελληνικός λαός, προφα-
νώς θα λέει: «Τι σάπιο υπάρχει! Υπάρχει τίποτα καλό σ’ αυτόν
τον τόπο;»

Έρχοµαι στο θέµα µας: Β’ Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης. Το
2001 τελειώνει δήθεν η διαδικασία. Δεν παραλαµβάνει η ειδική
υπάλληλος πληροφορικής που υπάρχει, η κ. Μπασιώτη. Την προ-
σπερνούν οι κύριοι τότε του ΕΚΑΒ. Παραλαµβάνουν δήθεν ολο-
κληρωµένο πληροφοριακό σύστηµα από την εταιρεία «INTRA-
SOFT». 

Τα λέω, γιατί έχει αξία πια να ακούγονται και τα ονόµατα εδώ
µέσα. Δεν υπήρξα ποτέ –αν το θέλετε- λαϊκιστής. Δεν µε συγκι-
νούσε η σκανδαλοθηρία. Αλλά, εδώ τα πράγµατα έχουν ξεφύγει
πλέον, κύριε Υπουργέ. 

Παραλαµβάνουν, λοιπόν, το ολοκληρωµένο δήθεν πληροφο-
ριακό σύστηµα. Σήµερα ξέρετε πώς λειτουργεί το ΕΚΑΒ;

Οι πιτσαρίες µε το delivery λειτουργούν καλύτερα από το
ΕΚΑΒ. Αυτή είναι η ντροπή, ο εξευτελισµός πλέον κάθε έννοιας
υγειονοµικής υπηρεσίας. Πού; Στην επείγουσα ιατρική. Εµείς
που είµαστε υγειονοµικοί και ειδικότερα γιατροί γνωρίζουµε ότι
το πρόταγµα της επείγουσας ιατρικής εδώ και είκοσι χρόνια προ-
βάλλει εντονότατο. Είναι απίστευτο. 

Έρχεται κατόπιν ο Ιανουάριος 2010, όµως, κάποιοι καταγγέλ-
λουν από το 2006. Έρχεται το 2010, ποιος; Η Ευρωπαϊκή Υπηρε-
σία Καταπολέµησης της Απάτης –οι Έλληνες είναι συνηθισµένοι
πλέον στο χαρακτηρισµό της απάτης- και ζητάει πίσω 1.087.000
ευρώ, τα οποία το κράτος οφείλει να δώσει πίσω στην Ευρω-
παϊκή Κοινότητα για δηµοσιονοµική παρεκτροπή. 

Θέλω να γνωρίζω, κύριε Υπουργέ, αν αυτά τα χρήµατα δόθη-
καν, για να είµαστε υπόλογοι έναντι του ελληνικού λαού, για το
τι κάνει η εκάστοτε πολιτική ηγεσία του κάθε Υπουργείου. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.
Κιλτίδη. 

Παρακαλείται ο Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγ-
γύης κ. Μιχάλης Τιµοσίδης να λάβει το λόγο, προκειµένου να
απαντήσει στον ερωτώντα συνάδελφο. 

ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙΔΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

Κύριε συνάδελφε, σήµερα ήσασταν πολύ οξύς, παρατηρώντας
ότι υπάρχουν αυτά τα προβλήµατα µε το ΕΚΑΒ. Όµως, δεν γνω-
ρίζετε ίσως ότι ο αρµόδιος Αναπληρωτής Υπουργός, ο κ. Σαχινί-
δης –ο οποίος τις τελευταίες τρεις-τέσσερις ηµέρες είναι παρών
εδώ- συνέβαλε σε αυτήν την τακτοποίηση, διότι υπέγραψε τα
ανάλογα κονδύλια που απαιτούνταν για να κλείσουµε και να τα-
κτοποιήσουµε αυτήν την εκκρεµότητα της αποπληρωµής των νυ-
κτερινών, των εξαιρεσίµων, καθώς επίσης και το θέµα της
αποπληρωµής των εκτός έδρας µετακινήσεων των εργαζοµένων. 

Συµφωνώ µαζί σας και προς αυτήν την κατεύθυνση έχουµε
κάνει πολύ σηµαντικά βήµατα που ίσως δεν γνωρίζετε. Πρέπει
να ξέρετε ότι έχουν ενταχθεί, επιτέλους, όπως έπρεπε να είχαµε
κάνει χρόνια πριν, οι εργαζόµενοι, τα πληρώµατα του ΕΚΑΒ στα
βαρέα και ανθυγιεινά. Εκεί, επίσης, έχουν ενταχθεί και οι εργα-
ζόµενοι –νοσηλευτικό προσωπικό, παραϊατρικό, ιατρικό προσω-
πικό- του Εθνικού Συστήµατος Υγείας. Άρα, µία µακροχρόνια
εκκρεµότητα γίνεται πραγµατικότητα και λύνεται αυτό το µεγάλο
ζήτηµα και το µεγάλο θέµα. 

Ταυτόχρονα, ένα µεγάλο θέµα είναι ότι πράγµατι όσοι µετακι-
νούνταν πλήρωναν από την τσέπη τους και αργούσαν να πάρουν
τα χρήµατα. Δεν έχουµε πληρώσει µέχρι και το µήνα Μάρτιο.
Μέχρι το τέλος του χρόνου θα τακτοποιήσουµε και άλλους µήνες
για τα εκτός έδρας. 

Αυτό, όµως, που ήταν το µεγάλο πρόβληµα, για το οποίο
όντως ήµασταν εκτεθειµένοι για λίγους µήνες, ήταν οι πληρωµές
των υπερωριών των εργαζοµένων. Έχουµε τακτοποιήσει, λοιπόν,
αυτό το ζήτηµα. Σήµερα ήταν στο γραφείο µου για πολλοστή
φορά τα σωµατεία και οι πρόεδροι των σωµατείων του ΕΚΑΒ.
Ήδη είµαστε σε τακτοποίηση αυτής της εκκρεµότητας µέχρι τις
20 Δεκεµβρίου που είναι η ηµεροµηνία πληρωµής αυτών των
εκτός έδρας και των υπερωριών. 

Έτσι, από του χρόνου έχουµε αποφασίσει και δροµολογή-
σαµε, κύριε Κιλτίδη, τις πληρωµές εκτός έδρας να τις αναλαµ-
βάνει ο περιφερειακός διευθυντής, ώστε ο εργαζόµενος να έχει
εξασφαλισµένη την τροφή και τη διαµονή του και να έχει λαµβά-
νειν τον επόµενο πια µήνα µόνο το αναλογούν ποσό για την εκτός
έδρας µετακίνησή του. 

Παράλληλα, δεσµευτήκαµε -και αυτό συµφωνήσαµε και µε
τους εργαζόµενους- από την επόµενη χρονιά –είναι εξ άλλου και
µέσα στις δεσµεύσεις του 2011- να µην µεταφέρουµε στο 2012
καµµία εκκρεµότητα και οι υποχρεώσεις αυτές να λύνονται τον
αµέσως επόµενο µήνα. 

Επειδή αναφερθήκατε σε τέτοια προβλήµατα, πρέπει να θυ-
µίσω –και το ξέρετε, πιστεύω και εσείς- ότι µία τέτοια εκκρεµό-
τητα υπήρχε και µε τις εφηµερίες των γιατρών, την οποία έχουµε
τακτοποιήσει νοµοθετικά. Έτσι, οι γιατροί του Εθνικού Συστήµα-
τος Υγείας –έχουµε εντάξει καθυστερηµένα µεν, αλλά εδώ και
λίγο καιρό και τους γιατρούς του ΕΚΑΒ- πληρώνονται τον αµέ-
σως επόµενο µήνα µέσα σε προγραµµατισµένη ηµεροµηνία και
δεν υπάρχει πρόβληµα. Το ίδιο θα κάνουµε και µε τους εργαζό-
µενους στο ΕΚΑΒ. Θα τους εντάξουµε και αυτούς. 

Θα ήθελα να έρθω στο δεύτερο ερώτηµα που θέσατε. Πράγ-
µατι, υπήρχε αυτή η αστοχία, εγκληµατική αστοχία. Εγώ δεν δι-
στάζω να πω τη λέξη. Μας εγκάλεσε, πράγµατι, η ΟLAF, αυτή η
Ευρωπαϊκή Επιτροπή. Ήταν µία υπόθεση που διενεργήθηκε µετά
από καταγγελία ότι ένα έργο παρελήφθη στις 11-12-2001 από
αρµόδια επιτροπή και το σύστηµα το οποίο παρελήφθη ουδέ-
ποτε κατέστη λειτουργικό. Δεν δούλεψε ποτέ. 

Ο συνολικός προϋπολογισµός των 1.350.000 ευρώ ήταν ενταγ-
µένος στο εθνικό Πρόγραµµα «ΥΓΕΙΑ-ΠΡΟΝΟΙΑ» του Β’ Κοινοτι-
κού Πλαισίου Στήριξης και η ευρωπαϊκή συµµετοχή ήταν
1.114.000 ευρώ. Επειδή, λοιπόν, δεν παρελήφθη το έργο, η Ελ-
λάδα συναίνεσε και µε την απόφαση στις 14-5-2010 «Έγγραφο
της αρµόδιας Ειδικής Υπηρεσίας της Αρχής Πληρωµής του
Υπουργείου Οικονοµίας, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας προς
τη Γενική Διεύθυνση Περιφερειακής Πολιτικής της Ευρωπαϊκής
Επιτροπής», επέστρεψε αυτό το ποσό για το οποίο βεβαίως επι-
βαρύνεται ο Έλληνας πολίτης.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙΔΗΣ: Από την εταιρεία τα πήρατε;
ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙΔΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Πέρα απ’ αυτό και λόγω του ότι υπήρξε παρα-
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βίαση του ελληνικού Ποινικού Κώδικα στην υπόθεση, έλαβαν
γνώση των στοιχείων αυτής οι δικαστικές αρχές και αναµένεται
το πόρισµα, αφού προχωρήσουν οι σχετικές δικαστικές διαδικα-
σίες.

Θέλω να σας απαντήσω και να δηλώσω κατηγορηµατικά –και
µεταφέρω και τη βούληση του Υπουργού Ανδρέα Λοβέρδου- ότι
όταν τελειώσει και έχουµε το πόρισµα, θα υπάρξουν οι ποινές
που επιβάλλονται σε κάθε έναν που έχει ευθύνη γι’ αυτήν την πε-
ρίπτωση, γι’ αυτήν την ατασθαλία, η οποία πέρα από το χρηµα-
τικό ποσό που πλήρωσαν οι Έλληνες φορολογούµενοι, εκθέτει
και τη χώρα µας. Την εκθέτει, µάλιστα, σε µία χρονική στιγµή
όπου γίνεται τεράστια προσπάθεια να κερδίσει η χώρα µας την
ανακτηµένη αξιοπιστία της στην Ευρωπαϊκή Ένωση.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. Τα υπόλοιπα θα τα πω στη δευτε-
ρολογία µου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε, κύριε
Υπουργέ.

Παρακαλείται ο ερωτών συνάδελφος, κ. Κωνσταντίνος Κιλτί-
δης να λάβει το λόγο για δευτερολογία.

Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υφυπουργέ, όχι µόνο οξύς, αλλά έπρεπε να αγγίξω τα

όρια της ύβρεως, διότι ως Βουλευτής Αντιπολιτεύσεως το 2001-
2003 διαπραγµατευόµουν αυτό το ίδιο θέµα, µε ερωτήσεις και
επερωτήσεις! Με κυβέρνηση Νέας Δηµοκρατίας, πάλι Βουλευ-
τής Συµπολιτεύσεως, διαπραγµατευόµουν το ίδιο θέµα! 

Έρχεται το θέµα τον Ιανουάριο του 2010, κύριε Υφυπουργέ!
Πέρασαν δύο χρόνια και πού είναι αυτοί οι κύριοι να λογοδοτή-
σουν ενώπιον του ελληνικού λαού διαµέσου της δικαιοσύνης;
Είναι απίστευτα αυτά που συµβαίνουν! Δέκα χρόνια το κράτος,
το Υπουργείο, ήταν χορηγός των εταιρειών που ήταν κλεπταπο-
δόχοι 100%! 

Μάλιστα, δεν έφθανε µόνο αυτό, αλλά υπάρχει και συνέχεια!
Ο κύριος αυτός ο οποίος εξέθεσε το ΕΚΑΒ –δεν θα αναφέρω
ονόµατα, αναζητείστε τα εσείς- εµφανίστηκε τώρα επί των ηµε-
ρών σας στο Υπουργείο, για να συντάξει εκ νέου τον τρίτο αυτή
τη φορά διαγωνισµό για το ολοκληρωµένο πλέον σύστηµα, πλην
Κρήτης και Μακεδονίας που λειτουργεί όπως πρέπει! Και αφού
έγιναν οι καταγγελίες, εξαφανίστηκε! 

Καταγγελία υπάρχει και από το Διευθυντή Ιωαννίνων! Αν είναι
δυνατόν να µπορέσει να µας παρακολουθήσει ο ελληνικός λαός
πλέον! Ούτε καν οι υγειονοµικοί µπορούν να µας παρακολουθή-
σουν! Προσέξτε. Από το Γ’ Κοινοτικό Πλαίσιο Στήριξης άλλες
800.000 ευρώ για ολοκληρωµένο δήθεν πληροφοριακό σύστηµα
Ηπείρου! Πάλι δεν λειτουργεί! Πάλι το ελληνικό δηµόσιο σε
ζηµία, πάλι οι επιθεωρητές βρίσκονται σε δράση για να φέρουν
πόρισµα ξανά στη δικαιοσύνη! 

Είναι απίστευτα αυτά που συµβαίνουν! Και δεν έχει πάει κά-
ποιος υπηρεσιακός στην φυλακή! Δέχοµαι ότι την ηθική αυτουρ-
γία δύσκολα µπορούµε να τη βρούµε. Όµως, είναι αδιανόητο να
µην µπορούµε να βρούµε τους ηθικούς αυτουργούς! Ποιοι υπο-
γράφουν; Ποιοι είναι αυτοί που διασύρουν µία ολόκληρη πολιτική
κοινότητα; Είναι αδιανόητα αυτά που συµβαίνουν, όπως και
αυτός ο κύριος! 

Πρώτον, πρέπει να ελεγχθεί η Διοίκηση του ΕΚΑΒ! Δεν έχει
ρωτήσει ούτε έναν υπηρεσιακό παράγοντα για τη δηµοσιοποίηση
αυτής της προκήρυξης! Ούτε έναν! Το καταγγέλλουν όλοι, δη-
λαδή ιατρικό, νοσηλευτικό και διοικητικό προσωπικό! Ούτε έναν!
Και µάλιστα, ξέρετε τι έγινε; Έψαξα και ρώτησα. Είχατε ως αντι-
πρόεδρο έναν ευγενή του χώρου σας συνάδελφο γιατρό που
κατά κοινή οµολογία όσων από τους εργαζοµένους ρώτησα, σε
όποιον κλάδο και αν ανήκαν, ήταν, όπως έλεγαν, «διαµάντι»! Και
αυτόν τον αποπέµψατε! Και εδώ ο Υπουργός φέρει βαρύτατη ευ-
θύνη! Και φοβούµαι ότι θα κληθεί κάποια στιγµή να λογοδοτήσει,
διότι αυτός ο αντιπρόεδρος ήταν αυτός που κατήγγειλε, αυτός
που αναδείκνυε το θέµα ότι δεν λειτουργούµε σύννοµα, ότι δεν
προχωρούµε όπως πρέπει! Πάλι εµφανίζονται διάφοροι σύµβου-
λοι ετερόκλητοι!

Μάλιστα αποσπασµένη και άλλη µία κυρία του ΚΕΕΛΠΝΟ πα-
ρίστανε τον αρχηγό µέσα στο Υπουργείο σας, για να κάνει το
πρόγραµµα του ΕΚΑΒ και µετά από παρέµβαση του κ. Σαλµά –

γιατί θέλω να τα λέω όλα- έφυγε και πήγε στη Σχολή Δηµόσιας
Διοίκησης. 

Θα πρέπει όλα πλέον να τα δείτε κατάµατα, να τα ελέγξετε και
οι επιλήσµονες του καθήκοντος να πάνε εκεί που προβλέπεται,
κύριε Υπουργέ. Ειδάλλως, όχι µόνον οξύς θα είµαι, αλλά ειλικρι-
νώς καταθέτω –το απείλησα πολλές φορές αυτό- ότι θα είµαι
αυτός που τις ερωτήσεις µου ως µηνυτήριες αναφορές πλέον θα
τις στέλνω στον εισαγγελέα. Δεν υπάρχει άλλη λύση πλέον για
τον πολιτικό κόσµο.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Κιλτίδη. 
Παρακαλείται ο κ. Μιχαήλ Τιµοσίδης, Υφυπουργός Υγείας και

Κοινωνικής Αλληλεγγύης, να λάβει το λόγο για τη δευτερολογία
του. 

ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙΔΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Κύριε συνάδελφε, απευθύνεστε σε µία ηγεσία
που δεν χαρίζεται σε κανέναν και νοµίζω το έχετε δει. Μόνος σας
είπατε ότι έγινε ο έλεγχος: πήγαν, δηλαδή, οι επιθεωρητές, όπως
κάνουµε όλο αυτό το χρονικό διάστηµα.

Γνωρίζετε πολύ καλά υποθέσεις όπου τέθηκαν σε αργία
γιατροί που ήταν επιλήσµονες, όπως είπατε, που δεν έκαναν το
καθήκον τους. Μάλιστα µε απόφαση τελεσίδικη από την ηγεσία
του Υπουργείου, η υπόθεση αυτή έχει πάει στη δικαιοσύνη. 

Θέλω να σας θυµίσω ότι για πρώτη φορά ίσως στα χρονικά
του ελληνικού δηµοσίου, πριν τρεις ηµέρες επεστράφησαν στο
Ιπποκράτειο Νοσοκοµείο Θεσσαλονίκης τρία εκατοµµύρια ευρώ:
Ένα εκατοµµύριο από µία εταιρεία ορθοπεδικών υλικών –δεν θα
αναφέρω το όνοµά της- και δύο εκατοµµύρια από γιατρούς, οι
οποίοι δεν έκαναν το καθήκον τους και ήταν υπότροποι και
υπόλογοι παρακράτησης υλικών και, εν πάση περιπτώσει, τέτοι-
ου κόστους. Δεν χαριζόµαστε σε κανέναν. Θέλω να το τονίσω
αυτό µε ιδιαίτερη έµφαση. 

Να πω εδώ ότι υπάρχει µία παροιµία που λέει ο λαός µας:
«Όταν µας κάψει το γάλα φυσάµε και το γιαούρτι». Να µην το
κάνουµε αυτό, γιατί θα κάνουµε κακό στη δυνατότητα να µπορεί
κάθε Υπουργείο να σχεδιάζει και να παίρνει αποφάσεις. Εµείς
δεν φοβόµαστε. Ούτε σε κοινωνία αγγέλων ζούµε, ούτε πιστεύ-
ουµε ότι όλοι είναι καλοπροαίρετοι. Υπάρχουν πάντα και οι πο-
νηροί, υπάρχουν και αυτοί που θέλουν να βάζουν τρικλοποδιές.
Εδώ είµαστε και εσείς µε τις δικές σας ερωτήσεις, αλλά και εµείς
µε το να έχουµε αυστηρή επιτήρηση σε όλα αυτά. 

Έτσι, λοιπόν, να έρθουµε στο σηµερινό έργο, διότι είπατε ότι
δεν συµµετείχαν καθόλου υπηρεσιακοί παράγοντες. Δεν είναι
έτσι τα πράγµατα. Υπάρχει εδώ –και θα την καταθέσω στα Πρα-
κτικά- η απάντηση του σηµερινού Αντιπροέδρου, κ. Βαχαβιόλου,
ο οποίος αναφέρεται στο ποια στάδια έχουµε κάνει. Έχει γίνει,
λοιπόν, συζήτηση µε ειδικούς επιστήµονες... 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙΔΗΣ: Κύριε Υφυπουργέ, ο άνθρωπος
είναι…

ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙΔΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Δεν έχει σηµασία, κύριε συνάδελφε. Πολιτικός
προϊστάµενος είναι, δεν είπα ότι είναι αυτός ο ειδικός. Αυτά όλα
είναι αποδεδειγµένα. 

Συµµετείχαν εργαζόµενοι του ΕΚΑΒ, συµµετείχαν άνθρωποι
που γνωρίζουν. Όλα αυτά τα θέµατα έχουν έρθει και πέρασαν
όλη τη βάσανο που µπορεί να έχει κανένας. Και τον Ιούλιο του
2011 υπήρξε προγραµµατική συµφωνία µε την «Κοινωνία της
Πληροφορίας Α.Ε.» µε βάση την οποία θα υποστηρίξει το ΕΚΑΒ
και θα αναλάβει για λογαριασµό του την υλοποίηση ενός σηµα-
ντικού έργου, το οποίο µπορούµε να το χωρίσουµε σε δύο
τµήµατα. Αφορά το σύστηµα δροµολόγησης, παρακολούθησης
και συντονισµού των οχηµάτων του ΕΚΑΒ, κάτι που το χρειάζεται
σήµερα για να γνωρίζουµε ανά πάσα στιγµή που βρίσκεται ένα
όχηµα. Και το δεύτερο υποέργο αφορά στο σύστηµα µετάδοσης
πολυµεσικών δεδοµένων ιατρικής φύσης από τις κινητές
µονάδες στα νοσοκοµεία αναφοράς. Να υπάρχει δηλαδή, µία
επικοινωνία ανά πάσα στιγµή του διασώστη τραυµατιοφορέα µε
µία οργανωµένη µονάδα για να πάρει τις απαραίτητες πληρο-
φορίες. Εµείς είµαστε δίπλα και όλα αυτά που λέτε θα τα
λάβουµε υπ’ όψιν µας. Δεν λέω όχι. 
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Όσον αφορά δε τον προηγούµενο Αντιπρόεδρο που αναφερ-
θήκατε –εγώ θα πω το όνοµά του, γιατί τιµώ την παρουσία του
στο ΕΚΑΒ ως Αντιπροέδρου- τον κ. Τζανετή –µε τον οποίο είχα
πάρα πολύ καλή συνεργασία όλο το χρονικό διάστηµα, αλλά την
ίδια καλή συνεργασία είχε και ο Υπουργός- αναγνωρίζετε κι εσείς
πολύ καλά, ότι το να πει κάποιος ότι αλλάζει την ηγεσία σε έναν
τέτοιο φορέα που είναι στην αρµοδιότητα του δικού του
Υπουργείου, είναι και στις δυνατότητές του, αλλά και στις
εκτιµήσεις του ίδιου του Υπουργού. Αυτά που εσείς λέτε ότι έχει
καταγγείλει δεν είναι αληθή. Θα τα ελέγξουµε, όµως, ακόµα κι
αυτά που λέτε εσείς. 

Για να κλείσω, κύριε Πρόεδρε, εγώ µένω…
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙΔΗΣ: Για να σας βοηθήσω, κύριε Υφυ-

πουργέ, δια περιφοράς υπεγράφη η απόφαση του συµβουλίου.
Με άγνοια του Αντιπροέδρου. Αυτό κατήγγειλε και εξεδιώχθη.
Σας το λέω και µπορείτε να το διερευνήσετε. 

ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙΔΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής
Αλληλεγγύης): Κύριε Κιλτίδη, σας άκουσα. Σας είπα ότι µπορεί
ο καθένας να πει ό,τι θέλει από µία µη υπεύθυνη πια θέση. Εγώ
θα λάβω υπ’ όψιν µου αυτό που είπατε και αν θέλετε και κατ’
ιδίαν, αλλά και εδώ δηµόσια, να πούµε ξανά τι έχει γίνει. Όµως,
το να καθίσουµε σήµερα να κρίνουµε ποιες είναι οι διοικήσεις και
αν έχουν αλλάξει και τι έχει συµβεί, δεν έχει νόηµα. Βεβαίως αν
υπάρχει µια συγκεκριµένη καταγγελία, είµαστε εδώ και να την
αντικρούσουµε και να την απαντήσουµε. Όµως, δεν θα πρέπει
να αφήνουµε εντυπώσεις. 

Εγώ θέλω να κλείσω, κύριε Πρόεδρε, µε ένα πράγµα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ό,τι είναι να γίνει, θα

προκύψει από τον έλεγχο. 
ΜΙΧΑΗΛ ΤΙΜΟΣΙΔΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Φυσικά. Μα, υπάρχει αυτός ο έλεγχος. 
Κύριε Πρόεδρε, θέλω να κλείσω µε το εξής. Επαναλαµβάνω

και θέλω να τονίσω ιδιαίτερα ότι δεν πρέπει χωρίς συγκεκριµένα
στοιχεία να δηµιουργούµε εντυπώσεις και, αν θέλετε, και φοβικά
σύνδροµα, είτε σε εργαζόµενους που αναλαµβάνουν επιτροπές,
είτε οπουδήποτε αλλού και να µην κάνουν τη δουλειά τους.
Υπάρχουν οι νόµοι τους οποίους οφείλουν να εφαρµόσουν όλοι.
Επίσης, θα ήθελα να πω ότι ως ηγεσία είµαστε εδώ, ώστε να διε-
ρευνήσουµε οποιαδήποτε υπόνοια είτε συζήτηση γύρω από ένα
τέτοιο θέµα. Το έχουµε αποδείξει και θα συνεχίσουµε να το κά-
νουµε όσο είµαστε στο Υπουργείο. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Άλλωστε, το νόηµα της

ερωτήσεως κατά τον Κανονισµό –και αυτό το λέω υπέρ του κ.
Κιλτίδη και των ερωτώντων συναδέλφων- δεν είναι εγκλητικό. Δεν
είναι «γιατί». Δεν επερωτάται ο Υπουργός και η Κυβέρνηση, αλλά
ερωτάται µε την έννοια «θέλω να λάβω πληροφορίες για την εξέ-
λιξη ενός θέµατος». Με συγχωρείτε για τον πλεονασµό. 

Ευχαριστούµε τον Υφυπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγ-
γύης, κ. Τιµοσίδη και τον ερωτώντα συνάδελφο κ. Κιλτίδη. 

Επόµενη είναι η τρίτη µε αριθµό 279/6-12-2011 επίκαιρη ερώ-
τηση πρώτου κύκλου της Βουλευτού του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας κ. Διαµάντως Μανωλάκου προς τον Υπουργό
Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε
το Ινστιτούτο Γεωλογικών και Μεταλλευτικών Ερευνών (ΙΓΜΕ). 

Στην επίκαιρη ερώτηση εκ µέρους της Κυβερνήσεως θα απαν-
τήσει ο Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής
Αλλαγής κ. Ιωάννης Μανιάτης. 

Το λόγο έχει η ερωτώσα συνάδελφος κ. Διαµάντω Μανωλά-
κου, προκειµένου να αναπτύξει την ερώτησή της. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙΔΗΣ: Ξεπεράσατε το κυβερνητικό µπλοκ,
κύριε Πρόεδρε. Πήγατε κατευθείαν στην Αντιπολίτευση. Υπάρ-
χουν και ερωτώντες Βουλευτές που στηρίζουν την Κυβέρνηση. 

ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Τελικά µόνο η Αντιπολίτευση πρέ-
πει να κάνει ερωτήσεις! 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙΔΗΣ: Πέντε κόµµατα, δύο πολιτικές! 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Θέλω να σας πω ότι –

ήθελα να το πω και σε άλλη ευκαιρία, κύριε Μακρυπίδη- στον
αστεϊσµό περίπου του κυρίου συναδέλφου, έχω να πω το εξής.
Αυτό το µπλοκ ή το σχήµα της διάταξης των Βουλευτών κατά τον
κοινοβουλευτικό κανόνα σε ένα µπλοκ Συµπολίτευσης-Αντιπολί-

τευσης, είναι ανορθογραφία του κοινοβουλευτισµού. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙΔΗΣ: Σωστό!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΚΙΛΤΙΔΗΣ: Μπράβο, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ο Κοινοβουλευτισµός

έχει δικαίωµα ερωτήσεως, ακόµα και επερωτήσεως, ανεξαρτή-
τως κόµµατος. Το κόµµα το επικαλείται ο Κανονισµός για να δι-
ευθετεί τεχνικώς µερικά ζητήµατα. Όµως, το δικαίωµα ερωτή-
σεως και επερωτήσεως, κοινοβουλευτικού ελέγχου µε ένα λόγο,
ανήκει σε όλους τους Βουλευτές. Αυτό επ’ ευκαιρία της παρα-
τηρήσεως του κ. Μακρυπίδη. 

ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Έτσι είναι, κύριε Πρόεδρε, σύµ-
φωνα µε τον Κανονισµό, αλλά υπάρχει και η ουσία…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Βεβαίως. 
ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: ...και η ουσία είναι ότι τρία κόµ-

µατα έχουν κάνει Κυβέρνηση, την οποία εµείς ονοµάζουµε
«µαύρη συµµαχία» και θα είναι τραγική για το λαό. Γι’ αυτό και
τον καλούµε σε αγώνες. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Δεν θα σας λογοκρίνω
µε τίποτα. 

ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Για να πάµε και στην ερώτηση
τώρα, κύριε Πρόεδρε, αυτή αφορά το ΙΓΜΕ. Η πολιτική της Κυ-
βέρνησης και της προηγούµενης, αλλά και της σηµερινής είναι
εχθρική απέναντι στο ΙΓΜΕ και έχει ξεσηκώσει κατακραυγή παν-
τού και στην Ελλάδα και στο εξωτερικό. Είναι προκλητικό -και γι’
αυτό επανερχόµαστε µε επίκαιρη ερώτηση- το ότι απορροφάται
το Ινστιτούτο Γεωλογικών και Μεταλλευτικών Ερευνών που έχει
τριακόσιους πενήντα υπαλλήλους από το Εθνικό Κέντρο Περι-
βάλλοντος και Αειφόρου Ανάπτυξης που έχει µόνο δύο µόνιµους
υπαλλήλους και οκτώ αποσπασµένους. 

Εµείς σας ρωτάµε το εξής: γιατί το κάνετε αυτό; Αυτό που κά-
νετε είναι ανορθόδοξο και προκλητικό. Θεωρούµε ότι έχετε
στόχο και αυτός είναι η διάλυση του ΙΓΜΕ.

Μάλιστα, το συνοδεύεται µε µέτρα. Ήδη θα αποµακρύνετε πε-
ρίπου διακόσιους έµπειρους εργαζόµενους µέσω εφεδρείας,
που όµως είναι απαραίτητοι για τη στοιχειώδη λειτουργία και µά-
λιστα, µ’ αυτόν τον τρόπο υποβαθµίζετε το ερευνητικό έργο, τη
βασική υποδοµή, αλλά και την εφαρµοσµένη έρευνα. Γιατί; Γιατί
θέλετε να δώσετε τη δραστηριότητα και να εξασφαλίσετε το κέρ-
δος στους µεγαλοεργολάβους, στα µεγάλα τεχνικά έργα, σε
υδροδοτήσεις, περιβάλλον κ.λπ. Δεν θέλετε, λοιπόν, το ΙΓΜΕ στα
πόδια σας.

Όµως, εµείς οφείλουµε να σας πούµε ότι θα είναι τραγικές οι
επιπτώσεις, γιατί δεν θα µπορεί να στηριχτεί το εθνικό δίκτυο πα-
ρακολούθησης των υπογείων νερών, δεν θα µπορεί να υλοποι-
ηθεί ο εκσυγχρονισµός, το πρόγραµµα απογραφής και επανε-
κτίµησης του ορυκτού πλούτου της χώρας, που για τόσο πολύ
υπερηφανεύεστε και µιλάτε για δισεκατοµµύρια, δεν θα µπορούν
να αντιµετωπιστούν προληπτικοί κίνδυνοι, κατολισθήσεις, ηφαί-
στεια, σεισµοί, δεν θα µπορούν να διασφαλιστούν οι προϋποθέ-
σεις στήριξης της ενεργειακής επάρκειας της χώρας, ούτε
βέβαια να αντιµετωπιστούν επείγοντα προβλήµατα µόλυνσης και
ρύπανσης υπόγειων νερών και ούτε να διασφαλιστεί η υδροδό-
τηση προβληµατικών περιοχών. Δεν είναι ότι θα δηµιουργήσετε
άνεργους µε τις απολύσεις, αλλά ουσιαστικά εξαφανίζετε ένα
πολύ χρήσιµο Ινστιτούτο. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Εµείς δεν σας ρωτάµε, το απαιτούµε πρώτον να αποσύρετε
αυτήν την εγκληµατική διυπουργική απόφαση του Νοέµβρη δεύ-
τερον, να ακυρώσετε τις απολύσεις και τις εφεδρείες και τρίτον,
να προβείτε στις αναγκαίες προσλήψεις για ΙΓΜΕ που θα ανα-
πτύσσεται δραστήρια σε όφελος της χώρας και του λαού και όχι
των ιδιωτικών οµίλων.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε πολύ την
κ. Διαµάντω Μανωλάκου.

Παρακαλείται ο Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας και
Κλιµατικής Αλλαγής κ. Ιωάννης Μανιάτης να λάβει το λόγο, προ-
κειµένου να απαντήσει στην ερωτώσα συνάδελφο.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Η κυρία συνάδελφος είπε ότι
εξαφανίζεται το ΙΓΜΕ. 
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Εγώ θα διαβάσω από το Φύλλο Εφηµερίδας της Κυβέρνησης,
8 Νοεµβρίου 2011, πώς δοµείται το Εθνικό Κέντρο Βιώσιµης και
Αειφόρου Ανάπτυξης:

«Άρθρο 6 Διάρθρωση του Κέντρου. 
1. Το Κέντρο διαρθρώνεται: α) στη Διεύθυνση Υποστήριξης και

Ανάπτυξης, β) στη Μονάδα Πολιτικών Περιβάλλοντος, γ) στο Ιν-
στιτούτο Γεωλογικών και Μεταλλευτικών Ερευνών και Μελετών
(ΙΓΜΕΜ).

2. Το Ινστιτούτο Γεωλογικών και Μεταλλευτικών Ερευνών και
Μελετών λειτουργεί ως διακριτό κέντρο κόστους/κέρδους, για
το οποίο τηρείται διακριτή παρακολούθηση στους λογαρια-
σµούς, τον προϋπολογισµό και απολογισµό του Κέντρου.»

Με πολύ απλά ελληνικά το ΙΓΜΕ συνεχίζει να παραµένει ως
δοµή ανεξάρτητη µε δικό του διακριτό προϋπολογισµό.

Άρθρο 9 της ίδιας κοινής υπουργικής απόφασης.
«1. Το ΙΓΜΕΜ έχει ως αποστολή τη γεωλογική µελέτη της

χώρας και την έρευνα του υπόγειου πλούτου της. Για την πραγ-
µατοποίηση της αποστολής του προβαίνει σε γεωλογικές, υδρο-
γεωλογικές και µεταλλευτικές έρευνες.

Δεύτερη παράγραφος: «Ειδικότερα, οι σκοποί του ΙΓΜΕΜ
είναι:» και αναλύονται οι γνωστοί σκοποί του ΙΓΜΕΜ.

Άρθρο 10, της ίδιας Υπουργικής Απόφασης: Διάρθρωση του
Ινστιτούτου Γεωλογικών και Μεταλλευτικών Ερευνών και Μελε-
τών.

«1. Το ΙΓΜΕΜ έχει την εξής διάρθρωση: Διεύθυνση Γεωλογίας,
Διεύθυνση Υδάτινων Πόρων και Γεωθερµίας, Διεύθυνση Ορυ-
κτών Φυσικών Πόρων, Διεύθυνση Περιφερειακών Μονάδων.»

Άρα, δεν καταργείται όχι µόνο το ΙΓΜΕ, αλλά ούτε οι περιφε-
ρειακές του µονάδες.

«Η Διεύθυνση» –συνεχίζω να διαβάζω- «αποτελείται από τα
εξής τµήµατα: Περιφερειακή Μονάδα Ανατολικής Μακεδονίας,
Θράκης, Περιφερειακή Μονάδα Δυτικής Μακεδονίας, Περιφερει-
ακή Μονάδα Κεντρικής Μακεδονίας, Περιφερειακή Μονάδα
Ηπείρου, Περιφερειακή Μονάδα Πελοποννήσου, Περιφερειακή
Μονάδα Κρήτης.»

Κύριε Πρόεδρε, διάβασα τι σηµαίνει κατάργηση του ΙΓΜΕ κατά
την κυρία συνάδελφο. Φαντάζοµαι ότι κανείς δεν µπορεί να συµ-
φωνήσει ότι µε αυτό που µόλις ανέγνωσα καταργείται το ΙΓΜΕ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Μήπως είναι αλλιώς τα
πράγµατα στην πράξη;

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Η πράξη είναι καταγεγραµµένη
στο Φύλλο Εφηµερίδας της Κυβέρνησης.

Τέλος, να αναφέρω και κάτι, το οποίο θεωρώ ότι συνιστά µη
σώφρονα ανάλυση του µέλλοντος του ΙΓΜΕ. Πριν δυο µήνες µε
δική µας απόφαση αναθέσαµε στο ΙΓΜΕ µε ένα κόστος περίπου
3 εκατοµµυρίων ευρώ, να συγκροτήσει ένα δίκτυο παρακολού-
θησης των υπογείων υδάτων της χώρας προκειµένου να είναι ο
εθνικός φορέας που θα παρακολουθεί την ποιότητα και ποσό-
τητα των χιλίων τριακοσίων σηµείων παρακολούθησης των υπο-
γείων υδάτων της χώρας. Θεωρώ παραλογισµό ο οποιοσδήποτε
σ’ αυτήν την Αίθουσα να λέει ότι το ΙΓΜΕ είναι ανίκανο και ακα-
τάλληλο να εκτελέσει τη συγκεκριµένη αποστολή.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Και εµείς ευχαριστούµε

τον Υφυπουργό κ. Μανιάτη.
Το λόγο έχει η ερωτώσα Βουλευτής, κ. Διαµάντω Μανωλάκου.
ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Κύριε Υπουργέ, τις αρµοδιότητες

τις διαβάσατε. Με τι προσωπικό θα τις εκτελέσετε δεν µας εί-
πατε. Στον προγραµµατισµό σας έχετε ουσιαστικά ανακοινώσει
απολύσεις µέσω της εφεδρείας. Και τελικά οι σύλλογοι, τα πα-
νεπιστήµια, τα διάφορα ερευνητικά ινστιτούτα, οι περιφερειάρ-
χες, γιατί διαµαρτύρονται ότι κλείνετε το ΙΓΜΕ και τα περιφε-
ρειακά του; Γιατί ουσιαστικά το απογυµνώνετε από εξειδικευ-
µένο προσωπικό. Απαξιώνετε το ΙΓΜΕ για να µην έχετε µάρτυρες
στον πλούτο που θα δώσετε σε ιδιώτες.

Ακούστε, λοιπόν, τι αναφέρουν οι ανακοινώσεις του συνδικά-
του. Με το προσυνταξιοδοτικό καθεστώς αποµακρύνονται γεω-
λόγοι και µεταλλειολόγοι µηχανικοί, αφήνοντας µεγάλα κενά στη
βασική και εφαρµοσµένη έρευνα, που δεν µπορούν να αναπλη-
ρωθούν αφού νέους εργαζόµενους δεν προσλαµβάνετε.

Δεύτερον, µε την εφεδρεία όλου του προσωπικού πρωτοβάθ-
µιας και δευτεροβάθµιας εκπαίδευσης αποµακρύνονται τεχνικοί
µε υψηλή εξειδίκευση και πολυετή εµπειρία που υπηρετούν στα
εργαστήρια του Ινστιτούτου. Μιλάµε για χηµικές αναλύσεις, µι-
λάµε για εκτέλεση εργασιών υπαίθρου, για συντήρηση και επι-
σκευή εργαστηριακού και τεχνολογικού εξοπλισµού. 

Τέλος, αποµακρύνετε άµεσα –µιλώ για τώρα- το σύνολο σχε-
δόν των διοικητικών και οικονοµικών υπαλλήλων σε µια περίοδο
µεγάλου φόρτου εργασίας λόγω της ανάληψης των έργων του
ΕΣΠΑ. 

Και η αποψίλωση του ΙΓΜΕ από προσωπικό καθιστά επίσης
αδύνατη τη λειτουργία περιφερειακών µονάδων του Ινστιτούτου,
αφού το υπόλοιπο επιστηµονικό προσωπικό που µένει, δεν µπο-
ρεί να λειτουργήσει χωρίς τη συνδροµή του υπόλοιπου. 

Σύµφωνα µε στοιχεία του συλλόγου, από το 2007 µέχρι το
2011 έχουµε µείωση προσωπικό κατά 48%, δηλαδή τριακόσιους
δώδεκα εργαζοµένους. Και έφυγαν κάτω από την ανασφάλεια
ενδεχοµένως, να χάσουν και άλλα ασφαλιστικά και συνταξιοδο-
τικά δικαιώµατα.

Σας ρωτώ: πόσος είναι ο µέσος όρος ηλικίας του προσωπικού;
Πενήντα εννιά χρονών παρακαλώ. Και µετά µου λέτε ότι δεν απο-
ψιλώνετε το ΙΓΜΕ.

Έρχοµαι στη µελέτη που εσείς αναθέσατε στο Οικονοµικό Πα-
νεπιστήµιο Αθηνών για την τροποποίηση του θεσµικού πλαισίου
του ΙΓΜΕ. Και τι αναφέρει η µελέτη; Διαπίστωσε και τεκµηρίωσε
την ανάγκη προσλήψεων νέου ερευνητικού και τεχνικού προσω-
πικού. 

Για τον προγραµµατισµό που έχετε, µόνο από το ΕΣΠΑ είναι
25 εκατοµµύρια ευρώ. Για την επόµενη πενταετία η µελέτη ανα-
φέρει ότι πρέπει να µείνουν τετρακόσια πενήντα άτοµα πλήρους
απασχόλησης και επιπλέον τουλάχιστον εξήντα ερευνητές και
τεχνίτες. 

Τι έχετε κάνει; Φεύγει το προσωπικό. Και τι δηµιουργείτε στη
θέση του; Ένα µικρό ευέλικτο ινστιτούτο µε µοναδικό ρόλο τη
διαχείριση της ανάθεσης µελετών σε τρίτους, παραβλέποντας
το στρατηγικό του χαρακτήρα στην έρευνα.

Δε θέλετε ΙΓΜΕ γιατί το θεωρείτε εµπόδιο στα σχέδιά σας,
στην εκποίηση του ορυκτού πλούτου. Μπορεί να γράφετε αρµο-
διότητες, αλλά αν δεν υπάρχει ο άνθρωπος να τις υλοποιήσει
είναι κενό γράµµα. Και αυτό κάνετε.

Όµως, να ξέρετε καλά ότι δεν υπάρχει χώρα που να µην έχει
ΙΓΜΕ. Και αυτό που κάνετε είναι έγκληµα. Γι’ αυτό έχετε ξεση-
κώσει την κατακραυγή και δε θα µείνει αναπάντητο. 

Οι εργαζόµενοι θα συνεχίσουν τον αγώνα τους και η στήριξη
δε θα είναι µόνο από το ΚΚΕ αλλά απ’ όλο το λαό, γιατί ο ορυ-
κτός πλούτος είναι λαϊκή περιουσία και δεν ανήκει σε κανέναν.
Ανήκει στον ίδιο το λαό. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε την κ.
Διαµάντω Μανωλάκου. Παρακαλείται ο Υφυπουργός Περιβάλ-
λοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, κ. Μανιάτης, να λάβει
το λόγο για δευτερολογία. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Χαίροµαι, κύριε Πρόεδρε, που
µε τη συνάδελφο συµφωνήσαµε σε τουλάχιστον δύο πράγµατα. 

Το πρώτο πράγµα στο οποίο αντιλαµβάνοµαι ότι συµφωνή-
σαµε είναι ότι δεν καταργείται το ΙΓΜΕ. Και στο πλαίσιο της µη
κατάργησης του ΙΓΜΕ δεν καταργείται και κανένα από τα περι-
φερειακά του τµήµατα. 

ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Στην ουσία το καταργείτε. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-

γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Σε αυτό τουλάχιστον συµφωνή-
σαµε. 

ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Δε συµφωνήσαµε. Συγγνώµη.
Δεν είναι λογικό να παραποιείτε τα λόγια µου ενώ είµαι πα-

ρούσα. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-

γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Κυρία συνάδελφε, µου επιτρέ-
πετε να πω αυτά που θέλω ή θα µε λογοκρίνετε; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Μη διακόπτετε. 
ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Είναι προκλητικό να διαστρεβλώ-

νετε τα λόγια που είπα πριν από λίγα λεπτά. 
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ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υφυπουργός Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Εγώ είπα ότι συµφωνήσαµε πως
το ΙΓΜΕ δεν καταργείτε. Εκτός αν διαβάζουµε διαφορετικά τα
ελληνικά. 

Συµφωνούµε και σε ένα δεύτερο. 
Η συνάδελφος είπε ότι θα δώσουµε µέσα από το ΕΣΠΑ στο

ΙΓΜΕ –µια ακόµα απόδειξη ότι υπάρχει, γι’ αυτό του δίνουµε και
λεφτά- 25 εκατοµµύρια ευρώ. Τα δικά µου στοιχεία δεν λένε για
25, λένε για πάνω από 20. Να συµφωνήσω, όµως, µε τη συνά-
δελφο. Άρα, του δίνουµε και 20-25 εκατοµµύρια ευρώ. Άρα, µια
δεύτερη απόδειξη ότι θέλουµε ένα ισχυρό ΙΓΜΕ είναι ότι το βά-
ζουµε ως τελικό δικαιούχο µε πολλά χρήµατα στο ΕΣΠΑ. 

Και έρχοµαι τώρα σε ένα τρίτο σηµείο στο οποίο θα διαφωνή-
σουµε. Η συνάδελφος δεν ανέφερε ποια είναι η δοµή των αντί-
στοιχων ΙΓΜΕ στην υπόλοιπη Ευρώπη. 

Κύριε Πρόεδρε, θα σας αναγνώσω από τη Διεθνή Ένωση Γε-
ωλογικών Ινστιτούτων κάποιους αριθµούς από τα στοιχεία του
2009. Εργαζόµενοι στο ΙΓΜΕ στην Ελλάδα το 2009: τετρακόσιοι
ενενήντα ένας. Στο αντίστοιχο ΙΓΜΕ στην Νορβηγία: διακόσιοι
ογδόντα πέντε. Στο αντίστοιχο ΙΓΜΕ στη Γερµανία: επτακόσιοι
είκοσι δύο. Υπενθυµίζω ότι στην Ελλάδα είναι τετρακόσιοι ενε-
νήντα ένας. Στην Ιταλία είναι εκατόν σαράντα δύο. Στην Αλβανία
είναι εκατόν τριάντα τέσσερις. Στην Αυστρία είναι εκατόν οκτώ. 

Θεωρώ προφανώς ότι µπορούµε να συµφωνήσουµε και σε ένα
τρίτο. Χρειαζόταν ένας εξορθολογισµός του πράγµατι γερασµέ-
νου προσωπικού του ΙΓΜΕ. Και τι γίνεται µέσα από την εφεδρεία;
Τονίζω ότι η εφεδρεία είναι νόµος του κράτους. Άρα, οφείλουµε
όλοι, ανεξάρτητα αν συµφωνούµε ή διαφωνούµε, να εφαρµό-
σουµε το νόµο. Θα αποχωρήσουν από το ΙΓΜΕ οι υπάλληλοι υπο-
χρεωτικής εκπαίδευσης. Και ασφαλώς αυτό συνιστά µια απώλεια
ανθρώπινου δυναµικού, αλλά το να χάσω ένα ξυλουργό, ένα κη-
πουρό ή ένα τορναδόρο, δεν είναι τόσο µεγάλο –νοµίζω- για ένα
ερευνητικό ινστιτούτο, όσο το να χάσω επιστήµονες. Άρα, από
τη στιγµή που πρέπει να εφαρµοστεί ο νόµος γιατί είναι νόµος
της ελληνικής πολιτείας υπάρχει απώλεια µέσω της εφεδρείας
εργαζοµένων υποχρεωτικής και µέσης εκπαίδευσης. 

Πρέπει να σας πω, κύριε Πρόεδρε, ότι υπάρχει µια δεύτερη
µεγάλη πρόκληση για το ΙΓΜΕ πέρα απ’ αυτά που δίνουµε εµείς
ως κρατικός προϋπολογισµός. Και εδώ πρέπει να σας πω ότι το
80% του κόστους του ΙΓΜΕ είναι κόστος µισθοδοσίας. 

Επιτρέψτε µου να σας αναφέρω τρία άλλα παραδείγµατα για
το πώς δουλεύουν τα αντίστοιχα ΙΓΜΕ στην Ευρώπη. 

Στην Ελλάδα πηγή εσόδων –εσόδων, όχι εξόδων- του ελληνι-
κού ινστιτούτου –κατά 90%- είναι ο κρατικός προϋπολογισµός.
Στην Πολωνία ο κρατικός προϋπολογισµός είναι µόνο το 18%. Το
υπόλοιπο 82% είναι προγράµµατα που φέρνει απέξω το αντί-
στοιχο ΙΓΜΕ. Ουγγαρία: κρατικός προϋπολογισµός 55%. Το υπό-
λοιπο 45% έρχεται απέξω.

Γιατί τα ανέφερα, κύριε Πρόεδρε, αυτά; Τα ανέφερα διότι
θεωρώ πως στις δύσκολες συγκυρίες που περνάει η πατρίδα
µας, έχουµε χρέος όλοι -περιλαµβανοµένων και των εργαζοµέ-
νων του ΙΓΜΕ- να δούµε πώς µπορούµε, πέρα από την τρέχουσα
λογική, να έχουµε και επιπλέον έσοδα που µπορούµε να τα φέ-
ρουµε, ώστε να ελαφρύνουµε τον κρατικό προϋπολογισµό, ου-
σιαστικά να ελαφρύνουµε τους Έλληνες φορολογούµενους
πολίτες. Και αυτό προσπαθούµε να κάνουµε.

Ευχαριστώ.
ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Απολύοντας χρήσιµους επιστήµο-

νες.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε τον κ.

Γιάννη Μανιάτη Υφυπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-
µατικής Αλλαγής, καθώς και την ερωτώσα συνάδελφο κ. Δια-
µάντω Μανωλάκου.

Τελευταία προς συζήτηση είναι η πρώτη µε αριθµό 271/6-12-
2011 επίκαιρη ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή του Πα-
νελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Ανδρέα Μακρυπίδη προς
τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την παροχή περιόδου χά-
ριτος στα δάνεια των σεισµόπληκτων επιχειρήσεων των Νοµών
Αιτωλοακαρνανίας, Αχαΐας και Ηλείας.

Την επίκαιρη ερώτηση εκ µέρους της Κυβερνήσεως, θα απαν-
τήσει ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών κ. Φίλιππος Σαχι-

νίδης.
Παρακαλείται ο κ. Ανδρέας Μακρυπίδης να λάβει το λόγο προ-

κειµένου να αναπτύξει προφορικά την ερώτησή του.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, γνωρίζετε το θέµα, γιατί έχουµε ασχοληθεί

κατ’ επανάληψη τόσο εγώ, όσο και άλλοι συνάδελφοι της δυτικής
Ελλάδας. 

Θα ήθελα, όµως, να σας πω µε την ευκαιρία της επίκαιρης
ερώτησης, ότι τόσο οι επιχειρήσεις όσο και οι επαγγελµατίες του
Νοµού Αιτωλοακαρνανίας, αλλά και των άλλων Νοµών, και Αχαΐ-
ας και Ηλείας, προκειµένου να αντιµετωπίσουν τα πολλά, σο-
βαρά και µεγάλα προβλήµατα που προέκυψαν από τον κατα-
στροφικό σεισµό της 8ης Ιουνίου του 2008, δανειοδοτήθηκαν µε
κεφάλαια κίνησης κι έλαβαν πιστωτικές διευκολύνσεις, µε απο-
φάσεις –και µπορώ να πω έγκαιρα- του Ιούλιου και του Αυγού-
στου του 2008 από τον τότε Υπουργό Οικονοµίας και Οικονο-
µικών.

Τα συγκεκριµένα αυτά δάνεια προέβλεπαν µία περίοδο διε-
τούς χάριτος, η οποία έληγε το τέλος του 2010. 

Από τότε µέχρι σήµερα και σύµφωνα µε τους όρους της διευ-
κόλυνσης, έπρεπε στις 30-6-2011 και στο τέλος του 2011 να κα-
ταβάλουν αντίστοιχα ποσά. 

Σήµερα, µεσούσης µιας πρωτόγνωρης κρίσης και δεδοµένου
ότι υπάρχει σοβαρό πρόβληµα ρευστότητας στις επιχειρήσεις
και στους επαγγελµατίες, αφ’ ενός δεν µπορούν εύκολα να
βρουν δάνεια και αφ’ ετέρου, λόγω της κρίσης την οποία δεν
είχαν προβλέψει τότε, την οποία όµως βιώνουν σήµερα, έχουν
έρθει σε πάρα πολύ δύσκολη, σε δυσµενέστατη θέση, να αντε-
πεξέλθουν στους όρους του δανείου.

Κάποιοι κατέβαλαν ένα µικρό ποσό την 30η Ιουνίου και κάποιοι
όχι. Μάλιστα, τώρα θα κληθούν όλοι να καταβάλουν τη δεύτερη
δόση. Δεν έχουν όµως, τη δυνατότητα. 

Θέλω, λοιπόν, να δω από τη µεριά σας -και σαν αρµόδιος
Υπουργός και σαν Κυβέρνηση- πώς θα αντιµετωπίσετε το σο-
βαρό αυτό πρόβληµα για εκατοντάδες χιλιάδες επαγγελµατίες
και επιχειρήσεις της Αιτωλοακαρνανίας, αλλά και της Αχαΐας και
της Ηλείας, προκειµένου να αντεπεξέλθουν, λαµβανοµένων υπ’
όψιν των δυσκολιών που αντιµετωπίζουν σήµερα, από άποψη
ρευστότητας, για το θέµα αυτό.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε πολύ τον

κ. Ανδρέα Μακρυπίδη.
Παρακαλείται ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών κ. Φί-

λιππος Σαχινίδης να λάβει το λόγο προκειµένου να απαντήσει
στον ερωτώντα συνάδελφο.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
κών): Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κύριε συνάδελφε, αναντίρρητα όλοι µας συνειδητοποιούµε τη
δύσκολη θέση στην οποία έχει περιέλθει το σύνολο των επιχει-
ρήσεων σε όλη τη χώρα, πολύ δε, περισσότερο, στις συγκεκρι-
µένες περιοχές, στις οποίες αναφέρεστε στην ερώτησή σας, στη
δική σας ιδιαίτερη πατρίδα, την Αιτωλοακαρνανία, καθώς, επί-
σης, οι επιχειρήσεις της Αχαΐας και της Ηλείας που είχαν πληγεί
από το σεισµό της 8ης Ιουνίου του 2008.

Διότι, ενώ προσπαθούσαν να συνέλθουν από τις συνέπειες
αυτής της φυσικής καταστροφής, βρέθηκαν και στο µέσο µιας
οικονοµικής κρίσης, η οποία έχει σηµαντικές επιπτώσεις στα
έσοδά τους. Αυτό δυσκολεύει πάρα πολύ τις συγκεκριµένες επι-
χειρήσεις να ανταποκριθούν σε µια σειρά από δανειακές υπο-
χρεώσεις, τις οποίες είχαν αναλάβει.

Πρέπει να ξέρετε, κύριε συνάδελφε, ότι η χώρα αυτήν τη
στιγµή έχει µια σειρά δεσµεύσεων, που απορρέουν από το πλαί-
σιο του προγράµµατος οικονοµικής πολιτικής, το οποίο υλοποιεί
η Κυβέρνηση του Πρωθυπουργού, Λουκά Παπαδήµου. Στο πλαί-
σιο αυτού του προγράµµατος οικονοµικής πολιτικής, το Υπουρ-
γείο Οικονοµικών έχει µια υποχρέωση: να ακολουθήσει µια
προσεκτική, αυστηρή πολιτική ως προς την παροχή νέων εγγυή-
σεων ή τις ρυθµίσεις παλαιότερων δανείων µε την εγγύηση του
ελληνικού δηµοσίου, που στους όρους αυτού του προγράµµατος
εκλαµβάνονται ως νέες εγγυήσεις. Αυτό το σηµείο έχει ιδιαίτερη
σηµασία και το τονίζω. Διότι θα το καταλάβετε από αυτά που θα
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σας πω στη συνέχεια.
Με βάση, λοιπόν, αυτό το πρόγραµµα, η χώρα µας έχει ως

όριο παροχής εγγυήσεων για το έτος 2011, το ένα δισεκατοµµύ-
ριο ευρώ και δεν µπορεί να το υπερβεί. Η µόνη εξαίρεση αφορά
δάνεια τα οποία θα δοθούν προς ελληνικές επιχειρήσεις από την
Ευρωπαϊκή Τράπεζα Επενδύσεων. 

Μέχρι στιγµής, έχουν δοθεί στο πλαίσιο αυτού του προγράµ-
µατος εγγυήσεις ύψους, περίπου, 680 δισεκατοµµυρίων, βάσει
µιας κατανοµής που έγινε στην αρχή του έτους. Η πολιτική ηγε-
σία του Υπουργείου Οικονοµικών κατόπιν συνεννόησης µε πολι-
τικές ηγεσίες άλλων Υπουργείων, τα οποία έχουν στην εποπτεία
τους είτε επιχειρήσεις είτε τοµείς της οικονοµίας που έχουν
ανάγκη τη στήριξη που παρέχει το δηµόσιο, µε τη µορφή των εγ-
γυήσεων έκανε, λοιπόν, µια κατανοµή ανά Υπουργείο. Πορευτή-
καµε καθ’ όλη τη διάρκεια του έτους, µε βάση αυτήν τη κατανοµή
και διασφαλίσαµε την ύπαρξη ενός αποθεµατικού της τάξης, πε-
ρίπου, των 100 εκατοµµυρίων ευρώ έτσι, ώστε σε περίπτωση που
προκύψει κάποια φυσική καταστροφή ή έκτακτη ανάγκη να µπο-
ρεί το ελληνικό δηµόσιο να εγγυηθεί για αυτούς, οι οποίοι θα
έχουν ανάγκη µιας πρόσθετης στήριξης.

Θέλω να τονίσω εδώ ότι στο όριο του ενός δισεκατοµµυρίου
ευρώ περιλαµβάνονται και οι εγγυήσεις, οι οποίες δίνονται προς
ΔΕΚΟ, καθώς επίσης και αυτές µέσα από τα προγράµµατα του
ΕΤΕΑΝ, µε τις τελευταίες να υπολογίζονται ότι θα καλύψουν πε-
ρίπου το � του συνολικού ορίου.

Αυτήν τη στιγµή καταφθάνουν στο Γενικό Λογιστήριο του κρά-
τους, το οποίο έχει και την ευθύνη εξέτασης των αιτηµάτων και
της παροχής αυτών των εγγυήσεων, επιστολές από Επιµελητή-
ρια όλης της χώρας, ιδιαίτερα της Βόρειας Ελλάδος, καθώς επί-
σης από σεισµόπληκτες και πυρόπληκτες περιοχές, καθώς
επίσης και από εκπροσώπους φορέων τού πρωτογενή φορέα, µε
τις οποίες διεκδικούν τη ρύθµιση των δανείων, στα οποία έχει
δοθεί εγγύηση του ελληνικού δηµοσίου, διότι όλοι βρίσκονται αν-
τιµέτωποι µε τις συνέπειες της κρίσης. 

Αντιλαµβάνεστε µε βάση αυτά που είπα, ότι δηλαδή, εάν εµείς
ρυθµίσουµε δάνεια στα οποία έχει παρασχεθεί εγγύηση του ελ-
ληνικού δηµοσίου, αυτά εκλαµβάνονται σαν να δίνονται νέες εγ-
γυήσεις. Το σύνολο, λοιπόν, αυτών των αιτηµάτων, που έχουν
καταφθάσει στο Γενικό Λογιστήριο του Κράτους, υπερβαίνει
κατά πολύ τα 2 δισεκατοµµύρια. Έχοντας ένα αναξιοποίητο απο-
θεµατικό πολύ µικρότερο σε σχέση µε αυτά τα 2 δισεκατοµµύ-
ρια, εκ των πραγµάτων δεν θα µπορέσουµε να ανταποκριθούµε.
Ακόµα και αν υπήρχε η πολιτική βούληση για να ικανοποιηθεί το
σύνολο των αιτηµάτων, δεν θα µπορούσαµε εκ του αποτελέσµα-
τος. Δεν είναι ότι δεν υπάρχει η πολιτική βούληση, αλλά δεν
έχουµε τη δυνατότητα να ανταποκριθούµε.

Λέω, λοιπόν, ότι εδώ έχουµε µια ιδιαίτερη περίπτωση, αυτή
των σεισµόπληκτων επιχειρήσεων Αιτωλοακαρνανίας, Αχαΐας και
Ηλείας, διότι εδώ πέρα, η εγγύηση του ελληνικού δηµοσίου και
η εγγυητική ευθύνη φτάνει, περίπου, στα 108 εκατοµµύρια ευρώ.
Θεωρώ, λοιπόν, ότι εξαιτίας του ιδιαίτερου χαρακτήρα τού προ-
βλήµατος και επειδή είναι και µικρό το ποσό της εγγυητικής ευ-
θύνης, υπάρχουν τα περιθώρια να εξετάσουµε κατά προτεραι-
ότητα τα αιτήµατα για ανανέωση των συγκεκριµένων δανείων,
χρησιµοποιώντας ένα µέρος από αυτό το µικρό απόθεµα των εγ-
γυήσεων, το οποίο δεν έχει αξιοποιηθεί.

Θα επανέρθω στη δευτερολογία µου, για να δώσω κάποια
πρόσθετα στοιχεία στο συνάδελφο, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Σωστά θα πράξετε,
κύριε Σαχινίδη.

Παρακαλείται ο ερωτών συνάδελφος, κ. Ανδρέας Μακρυπίδης,
να λάβει το λόγο για τη δευτερολογία του.

ΑΝΔΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, αν κατάλαβα καλά από την παρέµβασή σας

αντιµετωπίζετε το µεγάλο και σοβαρό αυτό πρόβληµα µε την
ανάλογη κοινωνική ευαισθησία. Αυτό θέλω να πιστεύω ότι χαρο-
ποιεί όχι εµένα, αλλά τους πολίτες, τους επιχειρηµατίες και τους
επαγγελµατίες του Νοµού Αιτωλοακαρνανίας, αλλά και της υπό-
λοιπης δυτικής Ελλάδας. 

Άκουσα µε προσοχή ότι το ύψος των εγγυήσεων µέχρι σή-
µερα, είναι στα 680 εκατοµµύρια ευρώ, µε ανώτατο όριο ενός δι-

σεκατοµµυρίου που είπατε. Μάλιστα, όπως και εσείς αναφέρατε
–και είναι γνωστό και σε εµάς- το ποσό το οποίο ζητάµε είναι πε-
ρίπου της τάξης των 100 εκατοµµυρίων. Υπάρχουν τα περιθώρια,
δηλαδή, να αντιµετωπιστεί το πρόβληµα αυτό στο πλαίσιο µιας
ευρύτατης αντιµετώπισης που µπορείτε να κάνετε, µαζί και µε
άλλα επιµέρους υπαρκτά προβλήµατα άλλων περιοχών. 

Θα ήθελα, όµως, µε την ευκαιρία αυτή, να σας πω ότι η συγ-
κεκριµένη περιοχή, η δυτική Ελλάδα, δεν είναι µόνο µια σεισµό-
πληκτη περιοχή που δέχθηκε τις παρενέργειες από έναν
καταστροφικό σεισµό, όπως ήταν αυτός της 8ης Ιουνίου του
2008, αλλά είναι και µια περιοχή που και το 2007 αλλά και το
2011 ήταν περιοχή, η οποία δέχθηκε σοβαρότατα πλήγµατα µε
ένα επιπρόσθετο φυσικό φαινόµενο, όπως ήταν οι µεγάλες πυρ-
καγιές. Δεν σας κρύβω ότι η Αιτωλοακαρνανία ήταν από τους
δυο νοµούς που φέτος αποτέλεσαν αντικείµενο στόχευσης µε-
γάλων πυρκαγιών. Και οι έξι δήµοι του Νοµού Αιτωλοακαρνανίας
-πράγµα που σηµαίνει ότι στο σύνολό τους- είχαν προβλήµατα
και µεγάλες καταστροφές από τις πυρκαγιές. 

Ως εκ τούτου, λαµβανοµένου υπ’ όψιν του υπαρκτού πρόβλη-
µατος των παρενεργειών από το σεισµό, συν τις πυρκαγιές,
υπάρχει σήµερα, οξύτατο πρόβληµα, που κατά τη γνώµη µου, θα
πρέπει να είναι από τα στοιχειά εκείνα, που θα πρέπει να σας
επηρεάσουν όσον αφορά την προτεραιότητα που πρέπει να δώ-
σετε, προκειµένου να ενταχθούν σε αυτήν την ευεργετική, κατά
τα άλλα, διαδικασία των εγγυήσεων.

Νοµίζω ότι το αίτηµά τους είναι δίκαιο και σωστό, είναι ορθό
και λογικό. Τι ζητάνε, κύριε Πρόεδρε; Ζητάνε το πολύ απλό: Να
υπάρχει µια διετή αναστολή µέχρι τις 31 Δεκεµβρίου 2012 από
τις 31 Δεκεµβρίου 2010 που ήταν. Αυτό είναι το ένα. Δεύτερον,
ζητάνε διευκόλυνση καταβολής των δόσεων. Μάλιστα, ευελπι-
στούµε ότι µετά και την παρέλευση της διετίας και τη διευκό-
λυνση καταβολής των δόσεων, θα µπορούν να αντεπεξέλθουν
στοιχειωδώς, στο πλαίσιο των όποιων προοπτικών υπάρχουν
όσον αφορά την στενότητα που έχουν να αντιµετωπίσουν σή-
µερα, την οικονοµική από άποψη δυσκολιών ρευστότητας που
αντιµετωπίζουν και από τον περιορισµό της δραστηριότητας
τους αλλά και από τη δυστοκία που υπάρχει, όσον αφορά τη δα-
νειοδότηση από της τράπεζες των επιχειρήσεων.

Θα ήθελα, όµως, µε την ευκαιρία αυτή, να µου επιτρέψετε,
κύριε Πρόεδρε, να αναφερθώ και σε ένα θέµα που δεν είναι απο-
λύτως της αρµοδιότητας τού κυρίου Υπουργού. Αντίστοιχα θα
πρέπει να δείτε µε ευρύτερη διάθεση και να αντιµετωπίσετε τα
θέµατα των δανειοληπτών από το ΤΕΜΠΜΕ -τώρα το ΕΤΕΑΝ- µε
το αρµόδιο Υπουργείο Ανάπτυξης κ.λπ..

Θα ήθελα, κύριε Πρόεδρε, να πω ότι η ερώτησή µου αυτή ξε-
κίνησε από τη λογική που ειπώθηκε στο διαδικαστικό ζήτηµα
προηγουµένως. Όντως στηρίζουµε την Κυβέρνηση του κ. Λουκά
Παπαδήµου, αλλά ελέγχουµε και την εξουσία, µε την έννοια όχι
ότι οι Υπουργοί δεν έχουν την ευαισθησία ή δεν έχουν την πρό-
θεση και τη διάθεση να δώσουν λύσεις σε πολλά, σοβαρά, κα-
θηµερινά προβλήµατα. Μέσα σε αυτά όµως τα µεγάλα προβλή-
µατα που σας απασχολούν, όπως είναι τα προβλήµατα τα δηµο-
σιονοµικά, της εξυγίανσης αλλά και γενικότερα ζητήµατα µακρο-
οικονοµικά που αντιµετωπίζει το Υπουργείο Οικονοµικών της
χώρας µας και ο αρµόδιος Αναπληρωτής Υπουργός, αλλά και ο
Υπουργός ο κ. Βενιζέλος, θέλω να πιστεύω ότι ο κ. Σαχινίδης
µπορεί ως ο έχων την κύρια ευθύνη για το συγκεκριµένο θέµα,
να συµβάλει ούτως, ώστε στο τέλος του µήνα να έχουµε µια ου-
σιαστική, σοβαρή και καθοριστική απάντηση στο µεγάλο και σο-
βαρό πρόβληµα που απασχολεί εκατοντάδες χιλιάδες επαγ-
γελµατίες και επιχειρήσεις, τόσο του Νοµού Αιτωλοακαρνανίας,
όσο και της ευρύτερης περιοχής της δυτικής Ελλάδας, της
Αχαΐας και της Ηλείας.

Θα περιµένω, κύριε Υπουργέ, και µε τη δευτερολογία σας,
αλλά και µε τις ενέργειές σας το επόµενο χρονικό διάστηµα να
υπάρχει µια ουσιαστική και καθοριστική απάντηση στο σοβαρό,
δίκαιο και χρόνιο αίτηµα των συµπατριωτών µου. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε πολύ τον

κ. Μακρυπίδη.
Θα ήθελα να σηµειώσω ότι το αίτηµα της διετούς αναστολής
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εκπληρώσεως του χρέους, όταν είναι 2011 και 2012, ουσιαστικά,
είναι µονοετούς αναστολής. Για να είµαστε και ευαίσθητοι και
γενναιόδωροι, πρέπει να είναι αναστολή για το 2012 και για το
2013, εάν µπορείτε. 

Το λόγο έχει ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών κ. Φίλιπ-
πος Σαχινίδης, προκειµένου να απαντήσει στον ερωτώντα συνά-
δελφο.

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
κών): Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. Θα ήθελα να κάνω µια γε-
νικότερη τοποθέτηση και µετά να επανέρθω στο ζήτηµα που
έθεσε ο συνάδελφός µου. 

Είπα και στην πρωτολογία µου ότι το πρόβληµα, µε το οποίο
βρίσκονται αντιµέτωπες οι ελληνικές επιχειρήσεις, σχετίζεται
άµεσα και µε τις συνθήκες ρευστότητας που επικρατούν στην οι-
κονοµία. Σαφώς, η ζήτηση είναι περιορισµένη λόγω και της πε-
ριοριστικής δηµοσιονοµικής πολιτικής που ακολουθείται στο
πλαίσιο του προγράµµατος οικονοµικής πολιτικής, αλλά ταυτό-
χρονα, υπάρχει και ένα πρόβληµα που σχετίζεται µε την περιο-
ρισµένη ρευστότητα. Σε ένα µεγάλο βαθµό αυτό συνδέεται µε
τις συνθήκες λειτουργίας του τραπεζικού συστήµατος. 

Έχει τονίσει επανειληµµένα ο Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης
και Υπουργός των Οικονοµικών, ο κ. Βενιζέλος -και µου δίνεται
και εµένα η ευκαιρία να το επαναλάβω- ότι µια καθοριστική απάν-
τηση προς αυτήν την κατεύθυνση θα είναι η υλοποίηση των απο-
φάσεων της 26ης και της 27ης Οκτωβρίου, όπου µεταξύ άλλων
η χώρα µας, έχοντας τη δυνατότητα να συµφωνήσει µε τους
εταίρους σε µια δανειακή σύµβαση ύψους 130 δισεκατοµµυρίων,
θα έχει την ευκαιρία µέσα από την πρώτη δόση που θα καταβλη-
θεί στις αρχές του έτους 2012 να εισπράξει ένα πολύ σηµαντικό
ποσό. Ένα µέρος από αυτό θα χρησιµοποιηθεί, για να αντιµετω-
πιστούν τα προβλήµατα που σχετίζονται µε την κεφαλαιοποίηση
και θωράκιση περαιτέρω του τραπεζικού συστήµατος και ένα
άλλο ποσό, όχι πολύ µεγάλο αλλά ιδιαίτερα σηµαντικό, θα χρη-
σιµοποιηθεί, για να αποπληρωθούν οι ληξιπρόθεσµες οφειλές
του δηµοσίου, έναντι όλων των ιδιωτών που έχουν απαιτήσεις
από το δηµόσιο. 

Αντιλαµβάνεστε, λοιπόν, πόσο σηµαντικό και καθοριστικό για
τη χώρα είναι να πάνε όλα καλά, µια και σήµερα είναι η πρώτη
ηµέρα έναρξης της συζήτησης κατά την επίσκεψη της τρόικας,
να πάνε καλά οι συζητήσεις που θα γίνουν τον Ιανουάριο και θα
αφορούν τη νέα δανειακή σύµβαση, για να µπορέσει η χώρα µας
να εξασφαλίσει τη ρευστότητα εκείνη που είναι αναγκαία και
πραγµατικά θα δώσει µια ανάσα στο σύνολο των επιχειρήσεων. 

Τώρα θέλω να επανέρθω στο θέµα που θέσατε, κύριε συνά-
δελφε. Σας είπα ότι αναγνωρίζω και κατανοώ τις ιδιαίτερες δυ-
σκολίες µε τις οποίες βρίσκονται αντιµέτωπες οι επιχειρήσεις της
περιοχής, στην οποία αναφερθήκατε, γι’ αυτό και έθεσα ευθύς
εξαρχής, το στοιχείο µε το οποίο θα αξιολογήσουµε τη σειρά των
αιτηµάτων που έχουν φθάσει στο Γενικό Λογιστήριο. Είπα ότι κά-
ποιες περιπτώσεις θα πρέπει να τύχουν ιδιαίτερης αντιµετώπισης
λόγω του ιδιαίτερου χαρακτήρα τους. Αυτό και θα κάνουµε
τώρα, που θα εξετάσουµε τη συνολική αξιοποίηση του διαθέσι-
µου αποθεµατικού. 

Θέλω, όµως, µε την ευκαιρία αυτής της συζήτησης, να ανα-
δείξω και ένα άλλο θέµα, που σχετίζεται γενικότερα µε τον εγ-
γυοδοτικό ρόλο του δηµοσίου. Πρέπει να ξέρουµε όλοι ότι η
εγγύηση καλύπτει έναν παρεχόµενο δανεισµό και σε καµµία πε-
ρίπτωση δεν αποτελεί δωρεάν παροχή του ελληνικού δηµοσίου.
Και το λέω αυτό, γιατί κατά το παρελθόν, έγινε άσκοπη και εκτε-
ταµένη χρήση αυτού του µέτρου, πολλές φορές µε καλή διά-
θεση, προκειµένου να στηριχθούν είτε κλάδοι της οικονοµίας είτε
περιοχές µε ιδιαίτερη γεωγραφική ευαισθησία είτε συγκεκριµέ-
νες επιχειρήσεις, έτσι, ώστε να υπερβούν µια δύσκολη συγκυρία,
για να µπορέσουµε να διασφαλίσουµε τη βιωσιµότητά τους,
αλλά και να προστατευθούν θέσεις απασχόλησης. 

Απολογιστικά, όµως, µετά από δέκα-δεκαπέντε χρόνια εµπει-
ρίας, µπορούµε πλέον να καταλήξουµε στο συµπέρασµα ότι δυ-
στυχώς, η πολιτική τών εγγυήσεων, όπως αυτή λειτούργησε
µέχρι σήµερα, δεν έχει αποδώσει τα αναµενόµενα, τα επιθυµητά
αποτελέσµατα, διότι καλοί ήταν οι σχεδιασµοί που έγιναν, αλλά
πρέπει κάποια στιγµή, να κάνουµε και µια ex post αξιολόγηση, τι

ήταν αυτό που επιθυµούσαµε αρχικά, ποιο ήταν το µέσο που
χρησιµοποιήθηκε, τελικά, τι κόστισε στον Έλληνα φορολογού-
µενο και ποια ήταν η αποδοτικότητα. 

Αποδεικνύεται, λοιπόν, σήµερα, µετά από µια πολυετή εφαρ-
µογή αυτού του µέτρου, ότι δεν ήταν λίγες οι φορές που διαπι-
στώθηκε κατάχρηση αυτού, µε αποτέλεσµα αντί να δούµε
συγκεκριµένους κλάδους να καταφέρνουν να ξεπερνούν µια συγ-
κυριακή κρίση, αυτοί να διαµορφώνουν µια µόνιµη σχέση εξάρ-
τησης µε το Υπουργείο Οικονοµικών και να διεκδικούν σε ετήσια
βάση, την παροχή αυτής της εγγύησης. Γι’ αυτό και πολλές
φορές αυτό το καθεστώς εγγυήσεων που παρείχε το ελληνικό
δηµόσιο, βρέθηκε στο στόχαστρο της Ευρωπαϊκής Επιτροπής
και ιδιαίτερα της Επιτροπής Ανταγωνισµού, η οποία σε αρκετές
περιπτώσεις έθεσε το ερώτηµα, εάν και κατά πόσο αυτές οι εγ-
γυήσεις που παρέχονταν από το ελληνικό δηµόσιο, ήταν σύννο-
µες και ανταποκρίνονταν στα δεδοµένα που έχουν διαµορφωθεί.

Γι’ αυτό και η τρόικα, όταν εξέτασε την πολιτική των εγγυή-
σεων, έθεσε τον περιορισµό του 1 δισεκατοµµυρίου για το 2011,
ενώ από το 2012 πλέον, το ελληνικό δηµόσιο δεν θα έχει τη δυ-
νατότητα να παρέχει εγγύηση, προκειµένου να στηριχθούν κλά-
δοι, επιχειρήσεις ή συγκεκριµένες περιοχές της Ελλάδας. Αυτό
σηµαίνει ότι θα πρέπει πλέον –και το λέω αυτό, κύριε συνάδελφε,
διότι αντιλαµβάνοµαι ότι η συζήτησή µας αυτή δεν περιορίζεται
µόνο στην Αίθουσα του Κοινοβουλίου, αλλά είναι µια συζήτηση
την οποία σαφώς, παρακολουθεί πολύς κόσµος- να γίνουν και οι
ανάλογες προσαρµογές από την πλευρά των επιχειρήσεων, οι
οποίες µέχρι τώρα, ήξεραν ότι σε κάποια δύσκολη στιγµή, θα
µπορούν να απευθυνθούν στο ελληνικό δηµόσιο, να πάρουν την
εγγύηση και µε αυτόν τον τρόπο, να µπορέσουν να ξεπεράσουν
τα όποια προβλήµατα.

Δυστυχώς, από την 1-1-2012 αυτό το καθεστώς που ίσχυε
µέχρι τώρα, δεν θα ισχύει και θα πρέπει πάρα πολύ προσεκτικά,
να σκύψουµε πάνω στο πρόβληµα που θα δηµιουργηθεί. 

Από την πλευρά της βέβαια η πολιτεία, το κράτος, η Κυβέρ-
νηση θα πρέπει να εξετάσει εάν και µε ποιο τρόπο θα µπορούσε
το συγκεκριµένο εργαλείο πολιτικής να αντικατασταθεί από κάτι
άλλο έτσι, ώστε πραγµατικά κάποιες επιχειρήσεις, όταν παρίστα-
ται ανάγκη, να µπορούν να έχουν την εγγύηση αν όχι του ελλη-
νικού δηµοσίου, ενός νέου φορέα που µπορεί να δηµιουργηθεί,
για να µπορεί να τις στηρίξει σε κάποια κρίσιµη φάση της δια-
δροµής τους. 

Σας ευχαριστώ πολύ και για την ανοχή που δείξατε στο χρόνο.
ΑΝΔΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙΔΗΣ: Συγγνώµη, κύριε Πρόεδρε, µου επι-

τρέπετε, για µισό λεπτό;
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-

κών): Κατά παράβαση. 
ΑΝΔΡΕΑΣ ΜΑΚΡΥΠΙΔΗΣ: Δεν προβλέπεται από τον Κανονι-

σµό, αλλά θα ήθελα να πω κάτι για ένα λεπτό µόνο, ρωτώντας
τον κύριο Υπουργό.

Στα όσα είπατε, κύριε Υπουργέ, που όντως είναι ένας γενικό-
τερος σχεδιασµός για τον επόµενο χρόνο και εφ’ εξής, στο πλαί-
σιο των εγγυήσεων πλέον, να δούµε τα άµεσα, µέχρι 31-12-2011.
Αυτοί που ήταν υπόχρεοι έως 30-6-2011, να δούµε αν υπάρχει
οποιαδήποτε διευκόλυνση όσον αφορά τις υποχρεώσεις. Να τα
µελετήσετε άµεσα, ούτως ώστε να έχουν δυνατότητα το επόµενο
χρονικό διάστηµα, που είναι µόλις λίγες ηµέρες, να τακτοποι-
ήσουν τις υποχρεώσεις τους, ως αποτέλεσµα των όσων είπαµε
προηγουµένως. 

Γι’ αυτό σας καλώ και σας παρακαλώ να το δείτε όσο γίνεται
πιο γρήγορα, πιο έγκαιρα και αποτελεσµατικά.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, και για τη διευκόλυνση.
ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-

κών): Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να απαντήσω σε αυτήν την ερώ-
τηση. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Θα χαρούµε να ακού-
σουµε την απάντησή σας προς τη θετική κατεύθυνση. 

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΣΑΧΙΝΙΔΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµι-
κών): Ακριβώς αυτός είναι και ο στόχος του Υπουργείου. Επειδή
το χρονικό διάστηµα είναι περιορισµένο -µέχρι 31 Δεκεµβρίου
ουσιαστικά εξαντλείται και το χρονικό περιθώριο για την παροχή
των εγγυήσεων- θέλουµε σε αυτό το χρονικό διάστηµα, να δώ-
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σουµε αυτήν τη δυνατότητα, για να αξιοποιήσουµε αυτό το απο-
θεµατικό, το οποίο υπάρχει και να επωφεληθούν τουλάχιστον,
κάποιες από τις επιχειρήσεις που θα έχουν την ευκαιρία να εν-
ταχθούν στην ανανέωση αυτών των εγγυήσεων.

Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Βύρων Πολύδωρας): Ευχαριστούµε πολύ τον

Υπουργό, κ. Φίλιππο Σαχινίδη.
Η δεύτερη µε αριθµό 265/6.12.2011 επίκαιρη ερώτηση δεύτε-

ρου κύκλου της Βουλευτού της Νέας Δηµοκρατίας κ. Φωτεινής
Πιπιλή προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την αξιοποί-
ηση δηµόσιας περιουσίας για τη στέγαση των ανεξάρτητων
αρχών, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος συντρέχοντος στο πρό-
σωπο του Υπουργού και διαγράφεται.

Οµοίως, η τρίτη µε αριθµό 280/6-12-2011 επίκαιρη ερώτηση
δεύτερου κύκλου του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµµατος
Ελλάδας κ. Θεόδωρου Ιγνατιάδη προς τους Υπουργούς Δικαιο-
σύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων και Αγροτικής

Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την ποινικοποίηση των
αγροτών στην Χαλκιδική, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος συν-
τρέχοντος στο πρόσωπο του Υφυπουργού Δικαιοσύνης. ‘Ηταν
να απαντήσει στην επίκαιρη ερώτηση, αλλά δεν προσήλθε για
λόγους ανωτέρας βίας, συγκεκριµένα για κάποιο σοβαρό επει-
σόδιο σε σωφρονιστικό κατάστηµα όπου έπρεπε να µεταβεί -και
µετέβη-  και εποµένως η ερώτηση διαγράφεται.

Ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων. 
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη

συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 20.10’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο, ηµέρα Τρίτη 13 Δεκεµβρίου 2011 και ώρα
18.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος, κοινοβουλευτικό
έλεγχο: συζήτηση αναφορών και ερωτήσεων, σύµφωνα µε την
ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί. 
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